
RÁMCOVĚ ŘEČENO

Leden je přímo ideální dvanáctina
kalendáře, kdy bychom společně se
zbytky vánočního cukroví a okoralé
vánočky měli hodit za hlavu vše špatné,
co nás v minulém roce potkalo, a naopak
oživit okoralá předsevzetí, kterým jsme
se loni pod různými záminkami elegant-
ně a obloukem vyhnuli, A rozhodně niko-
mu neuškodí sebekritický pohled do
zrcadla. Ať už obrazně (co ta zasutá
černá svědomí kdesi v nás?) či doslova.

Ono zrcadlo a obraz spolu mají mnoho
společného. Všimněte si, co všechno
s vámi obojí dokáže udělat! Upřímně
řečeno, mě zrcadlo pokaždé naštve - je
moc upřímné - a protože si ho pro ten
jeho nezlomný nezkřivený charakter
nesmírně vážím, chovám se k němu
uctivě a svým odrazem ho neobtěžuji.
Můj odraz v něm je stejně pěkný podraz.
A zabírá-li celou postavu, pak je to přímo
„podpásovka". Nebýt tak strašně pověr-
čivá, asi bych ho rozbila, ale co pak těch
sedm smolných let... ?!

Zato na obraz dokážu hledět se zauje-
tím, nadšením. Ostatně jako každý
z vás.

(Blahopřeji všem, kteří totéž blaho pro-
žívají pří pohledu na sebe do zrcadla!).

RadSad





SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Všem jubilantům, kteří v lednu oslaví své životní
výročí, přejeme pevné zdraví

a mnoho spokojenosti v osobním životě.
Sbor pro občanské záležitosti

92 Pavlova Anna

90 Syslová Anna
Prokopcová Helena

87 Maturová Ludvika
Baloun Slavomír

85 Kalistová Anna

84 Flegr Oldřich
Petrof Eugen

83 Pavlíková Růžena
Lôžková Jiřina

82 Puzsková Marie
Chalupa Josef
Stejskal Jaroslav
Koukolská Marie
Jarešová Agáta
Barníková Marie
Kendeová Miloslava

81 Petrofová Olga
Straková Jiřina
Zikánová Božena

80 Křivánková Jarmila
Valáškova Božena
Marešová Marie
Tichá Irena
Mlíkovská Miloslava
Rejska Růžena

75 Hrůza Jan
Bizová Jaroslava
Telváková Margita
Grusová Milena

ŽIJÍ MEZI NÁMI - VÍTE O NICH?

ABCD HANKA ČÍŽKOVÁ NA BABETĚ DO DOMEČKU JEDE
... honilo se mi hlavou, když jsem šla za rozhovorem s ředitelkou našeho
kulturního centra Domeček. Přestože letos paní Čížková oslaví kulaté
životní jubileum, pro každého je to prostě Hanka. Asi se ta zdrobnelina
jejího křestního jména k našemu Domečku (který byl jubilantem loni - viz
fotomozaiku z oslav s popisky na str.2) prostě hodí. Důvodů k rozhovoru
bylo tedy hned několik.

Paní Čížková, to, že vůbec nestárnete, je zásluhou bohatého kulturního
života?
Spíš pestrého než bohatého. Vzhledem k lokalitě, kde žiji a pracuji, moje pro-
fese připomíná varieté v tom nejlepším smyslu slova. Nemohu se zaměřit na
jeden určitý žánr. Nabídka programů, pořadů, musí hledat cesty ke všem sku-
pinám obyvatel Horních Počernic. A na to, že se sem za něčím specifickým
potáhnou davy z celé Prahy, na to spoléhat nelze.
Navíc, kam byste ty davy posadila, že?
No právě, to je další věc. Při kapacitě 100 míst v sále!
Domeček je tak trochu vaše dítě. Byla jste u jeho zrodu. Jak se vůbec
klubal na svět?
To mohli čtenáři vidět na dobových snímcích v listopadovém čísle našeho
Zpravodaje, ta pionýrská léta, ty budovatelské začátky.
Já myslím po té organizační stránce, jak to vlastně bylo?
Když Domeček zahájil svoji činnost v roce 1981, spadal pod Osvětovou bese-
du. Jejím ředitelem byl pan Balák a já od začátku fungovala jako vedoucí kul-
turního střediska. Do té doby Osvětová beseda zajišťovala HPZ a rovněž
výuku jazyků a další kurzy, avšak v pronajatých prostorách po místních
školách.
Vzpomínáte na ty začátky ráda?
To rozhodně. I když jsem se setkala s doslova šílenou byrokracií spojenou s
minulým režimem. Pitoreskní, směšné, pikantní zákazy. Třeba diskotéka bez
mluveného slova! Amatérské skupiny musely předložit nejen „zeshora" povo-
lený seznam skladeb, ale i schválené texty písní!!!
Dalo se nějak kličkovat? Mělo to svoje kouzlo?
Aby bylo jasno. V žádném případě nechci, aby to vyznělo tak, že minulá doba
byla lepší! Ale jinak - upřímně řečeno - to spiklenectví, riziko, to hledání způ-



sobů, jak režim obelstít, jak obejít stu-
pidní předpisy, zákazy, to svoje kouzlo
opravdu mělo. Třeba takové oficiálně
zakázané a přesto u nás realizované
jazzové dny...!
A v čem je kouzlo vaší práce dnes?
Pokud tím dnes míníte období po listo-
padu 1989, pak samozřejmě v té
demokracii. Mám radost, že díky skvě-
lé dopravní dostupnosti, může každý

z nás snadno vyrazit do centra za kva-
litou, která je ovšem drahá. Samozřej-
mě bych ji chtěla nabídnout i tady u
nás, ale to už jsme zase u těch peněz
a prostoru...
Napadlo vás někdy expandovat ven,
před Domeček, využít pidízahrádku
nejen pro sezónní hrátky, ale třeba
pro posezení maminek čekajících
na dítka „zapražená" v kurzech?

No, to je dobrý
nápad. Ale
spíše bychom
potřebovali par-
kovací prostory,
protože s krás-
nou dlážděnou
ulicí přijde prý
zákaz parková-
ní. I takové
praktické věci tu

Konečně je po všem tom shonu, běhání z obchodu do
obchodu, lámání si hlavy nad přehršlí zboží, z kterého jen
některým kouskům se dostalo té cti stát se vánočním dár-
kem.
Konečně už maminky nabraly dech a došly v klidu k názoru,
že hezké svátky lze prožít i bez nablýskaných oken či vydr-
baných koberců, jejichž efekt stejně vzal za své s úrovní
chumelenicí či pádem porce bramborového salátu na zem
u štědrovečerního hodování.
Konečně jsme schopni myslet méně materialisticky a pono-
řit se třeba do vzpomínek na právě prožité období a v oče-
kávání dosud tajemného neznáma snít o tom, co bychom
rádi prožili v roce právě nastoupivším. Zkusme to třeba jako
šesťáčci ze Základní školy v Ratibořické ulici, kteří své sny
vtělili do slohových úvah na téma „Co bych si přál, kdybych
potkal kouzelného dědečka?" a do básniček na téma „Zima",
do kterého se dětem vešly radovánky na sněhu i vánoční
nálada spolu s dárky neživými i živými.
Naučme se vnímat svět dětskýma očima a dotvářet ho podle
představ dětí. Bude hezčí. Ať se nám to v novém roce poda-
ří! Jana Surová a žáci 6. B a 6.C

(ukázky tvorby na str. 12 a 19)

musím řešit.
Když si promítnete dobu vašeho
„vedoucování a ředitelování", udě-
lejte takové myšlenkové pel-mel.
Pan Haken, naprostá jednička, zpíval
naplno, profesionálně, mráz po
zádech... Některé kapely nevydají tón,
nezahrajou ani „Ovčáci, čtveráci" bez
prstů v zásuvce. ... Profesionální míst-
ní ochotníci ze souboru Právě začíná-
me, mám je ráda, táhneme to s nimi
léta. ...Některé amatérské soubory, co
slibují kvalitu - a při představení máte
dojem, že se snad jedná o první čte-
nou zkoušku! ...
A hlavně taky maminka, co mi pomá-
hala, když byla dcera malá, při mé
nepravidelné pracovní době by to jinak
nešlo.
Tak ať vám vše pěkně jde - ruku
v ruce s kulturou. RadSad

Popisky k fotografiím na str. 2
1) Už jste to slyšela? Domeček má dvacetiny.
2) T. Linhart zaslouženě odpočíval po uměleckém výkonu
3) Tak takhle to bylo?
4+5) Duhové bubliny byly prostě úžasné
6) Divadelní představení pro děti
7) Chvilka pohody
8) O starou kroniku byl velký zájem
9) Panu starostovi se u nás líbilo
10) Dort byl krásný a dostalo se na všechny
11) Bylo veselo
12) Pogratulovat přišli mladí i dříve narození

Popisky k foto Hana Čížková, foto: HenLu

INFORMACE ZE ZASTUPITELSTVA
M.Č. PRAHA - HORNÍ POČERNICE

DNE 3.12. 2001 PROBĚHLO
20. MIMOŘÁDNÉ JEDNÁNÍ
ZASTUPITELSTVA
MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA -
HORNÍ POČERNICE.

Zastupitelstvo městské části
projednávalo mimo jiné i tyto důležité
informace:
Změny v síti školských zařízení
v m.č. Praha - Horní Počernice
a) Návrh na zřízení příspěvkové orga-
nizace Základní školy a Mateřské
školy Praha - Horní Počernice, Spojen-
ců 1408 a vydání zřizovací listiny.
Zastupitelstvo m.č. schválilo sloučení
ZŠ Spojenců a MŠ Spojenců v jeden
právní subjekt k 1.1.2002 a zřizovací
listinu pro Základní školu a Mateřskou
školu Spojenců 1408.
b) Informace o postupu řešení obsaze-
ní funkce ředitele DDM Horní Počerni-
ce.
Zastupitelstvo vzalo na vědomí infor-

mace o postupu řešení obsazení funk-
ce ředitele DDM Horní Počernice.
c) Informace k obsazení ředitele Střed-
ní odborné školy technické a učiliště,
ul. Lipí.
Zastupitelstvo vzalo na vědomí infor-
maci o výsledku konkurzu a jmenování
paní Mgr. Jany Volfové ředitelkou této
školy.
d) Návrh na zřízení příspěvkové orga-
nizace Mateřské školy, Praha - Horní
Počernice, Chodovická 1900 a vydání
zřizovací listiny.
Zastupitelstvo m.č. schválilo zřízení
příspěvkové organizace s názvem
Mateřská škola, Praha 9 - Horní Počer-
nice, Chodovická 1900 s účinností od
1.1.2002 a předloženou zřizovací listi-
nu pro MŠ Chodovická 1900.

Byla podána informace k aktuální situ-
aci hospodaření m.č. v roce 2001.
Zastupitelstvo vzalo na vědomí aktuál-
ní stav hospodaření m.č. Praha - Horní

Počernice v závěru roku 2001, vč.
nových skutečností při realizaci pláno-
vaných kapitálových zdrojů z prodeje
nemovitého majetku m.č. Praha -
Horní Počernice. Schválilo přijetí kon-
tokorentního úvěru s účinností od
10.12.2001 ve výši 15 mil. Kč a uložilo
starostovi zajistit výběr vhodného
peněžního ústavu a uzavření úvěrové
smlouvy.

Byly projednány majetkoprávní kroky
m.č. Praha - Horní Počernice.
Zastupitelstvo m.č. souhlasí s předlo-
ženými majetkoprávními kroky dle
písemných návrhů Ing. Jukla.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí plán
jednání Rady m.č. a zasedání Zastupi-
telstva m.č. Praha - Horní Počernice
na 1. pololetí 2002.

Ing. Eva Novosádová
tajemnice ÚMČ



FOTBALOVÝ MIKULÁŠ NA XAVEROVĚ

K ukončení fotbalového roku 2001
uspořádal SC Xaverov Horní Počerni-
ce a.s. ve spolupráci s internacionály
ČR exhibiční utkání výběru ligových
fotbalových rozhodčích ČR proti výbě-
ru internacionálu ČR.

Diváci, kteří přišli do nově vybudo-
vaného sportovního areálu SC Xave-
rov Horní Počernice, viděli v exhibič-
nim utkání na umělé trávě skutečné
osobnosti českého fotbalu. Na straně
internacionálu předváděli své fotbalo-
vé umění takoví borci jako jsou Panen-
ka, Dobiáš, Veselý, Chovanec, Štam-
bacher, Hruška, Čabala a Šilhavý. Na
soupisce rozhodčích nechyběli vítězo-
vé Křišťálové píšťalky z posledních tří

let Puček, Beneš, Liba, dále fotbaloví
příznivci určitě poznali Zvonice, Řeho-
ře, Hlaváče, Krulu a další arbitry. Hos-
tem rozhodčích byl bývalý obránce
Slávie Praha, dnes ředitel soutěží
ČMFS, JUDr. Ivo Lubas. Celému utká-
ní předcházel čestný výkop v provede-
ní generálního sekretáře ČMFS Petra
Fouska. V poločase utkání proběhlo
losování divácké tomboly o věcné
ceny věnované firmami HORNBACH,
RESTAURACE BOBR, UMBRO.

Celá akce byla zakončena příjem-
ným posezením v Restauraci u Bobra,
kde bylo možno osobně potkat všech-
ny aktéry exhibičního utkání.

Na leden 2002 jsme pro příznivce
fotbalu v Horních Počernicích při-
pravili zimní turnaj, který se usku-
teční na naší umělé trávě za účasti
mužstev:
• SC XAVEROV Horní Počernice a.s.
•FKAS PARDUBICE a.s.
• FK MOGUL KOLÍN spol. s r.o.
• FK Spolana NERATOVICE a.s.
• AC Sparta Praha fotbal a.s. „B"
• SK Union Čelákovice
• FK Slávia Praha - fotbal a.s. „B"
• FC Admira /Slavoj
• SK Sparta Krč
• SK Viktoria Sibřina

Miroslav Držmíšek, sportovní ředitel

Puček
(v bílém),
Dobiáš,
Hruška
(vpředu),
Čabala

Asitent trenéra
Viktorie Žižkov
J. Šilhavý,
V. Samek,
Š. Filip

TERMÍNOVÁ LISTINA
zimního fotbalového turnaje

SC XAVEROV Horní Počernice a.s.

SO 5.1.2002 10.00 hod. SLÁVIA„B"-ADMIRA
12.15 hod. PARDUBICE - KRČ

NE 6.1.2002 10.00 hod. NERATOVICE-
ČELÁKOVICE

12.15 hod. KOLÍN-SIBŘINA
SO 12.1.2002 10.00 hod. XAVEROV - SLÁVIA „B"

12.15 hod. SIBŘINA-KRČ
NE 13.1.2002 10.00 hod. PARDUBICE - SPARTA „B"

12.15 hod. ADMIRA-NERATOVICE
SO 19.1.2002 10.00 hod. KRČ - KOLÍN

12.15 hod. SLÁVIA „B" - ČELÁKOVICE

NE 20.1.2002 10.00hod. XAVEROV-ADMIRA
12.15 hod. SIBŘINA-SPARTA„B"

SO 26.1.2002 10.00 hod. NERATOVICE - SLÁVIA „B"
12.15 hod. PARDUBICE - SIBŘINA

NE 27.1.2002 10.00 hod. XAVEROV - ČELÁKOVICE
12.15 hod. KOLÍN - SPARTA „B"

SO 2.2.2002 10.00 hod. XAVEROV - NERATOVICE
12.15 hod. KOLÍN - PARDUBICE

NE 3.2.2002 10.00 hod. ČELÁKOVICE-ADMIRA
12.15 hod. KRČ - SPARTA „B"

SO 9.2.2002 10.00 hod. o 9. -10. místo
12.15 hod. o 7. - 8. místo
14.30 hod. o 5. -6. místo

NE 10.2.2002 10.00 hod. o 3. - 4. místo
12.15 hod. f i n á l e



UPOZORNĚNÍ NÁJEMCŮM HROBOVÝCH MÍST
NA HŘBITOVĚ CHVÁLY A NA HŘBITOVĚ HORNÍ POČERNICE:

Protože dochází stále častěji k vandalismu a krádežím na hřbitovech, dovolujeme si Vás informovat o mož-
nosti pojistit si Váš majetek na pronajatém hrobovém místě u některého z pojišťovacích ústavů.

Městská část Praha - Horní Počernice, jako správce hřbitovů, nemůže jednotlivé hroby pojistit, protože není
majitelem náhrobků ani jejich vybavení. MČ Praha - Horní Počernice

správce hřbitova

PODĚKOVANÍ
Městská část vyjadřuje své poděkování
firmě Jiří Matýska - zahradnické práce, za odborné práce při kácení a převozu "Vánočního stromu",
které firma provedla bezplatně. Současně firma umožnila připojení nových uličních hodin v prostoru
před prodejnou PLUS na elektřinu z vlastní prodejny květin. Firma bude hradit i spotřebovanou
elektrickou energii na provoz těchto hodin.
Panu Petru Růžičkovi - jeřábnické práce za práci jeřábem při kácení, převozu a osazení
"Vánočního stromu" v areálu Chvalské tvrze, které provedl bezplatně.

Jaroslav Píša
vedoucí odboru Místní hospodářství

Začíná nový rok a za pár dnů bude nutno krásné vánoční stromky odzdobit a odnést
k popelnicím na sídlištích, popřípadě odvézt na Sběrný dvůr.
Pracovníci odboru Místního hospodářství pravidelně ze sídlišť tyto stromečky svážejí do
svého areálu. Zde jsou podrceny a vzniklé štěpky slouží při údržbě veřejné zeleně.

Místní hospodářství

JEŠTĚ K CIVILNÍ OCHRANĚ
OBYVATEL...
(viz článek „JEN ŽÁDNOU PANIKU"
str. 18 v HPZ 12/2001). Tentokrát pro
vás přinášíme jeho závěrečnou část

Požár:
• volejte linku 150, varujte

a vyveďte ohrožené osoby,
zastavte plyn, vypněte proud,
vezměte nejnutnější věci
(doklady, peníze, užívané léky)

• odstraňte prudké hořlaviny
a předměty, které hrozí výbu-
chem, nevětrejte, nepoužívejte
výtah, opusťte ohrožený
prostor

Únik škodlivé látky:
• kolmo na směr větru opusťte

ohrožený prostor, není-li to
možné, vstupte do nejbližší
budovy, ne však do sklepů, ale
do vyšších pater, volejte linku
150, všemi dostupnými pro-
středky utěsněte okna a dveře,

vypněte ventilaci
• nevycházejte dříve, než dosta-

nete pokyn, nemůžete-li unik-
nout působení škodliviny,
dýchejte zvolna přes rouš-
ku (kapesník, ručník,...)
namočenou ve vodě a přitisk-
nutou k nosu a ústům, chraňte
oči těsnými brýlemi

• chraňte tělo kombinézou,
sakem,pláštěm nebo pláštěn-
kou, vysokými botami nebo
holínkami

• svědící části těla omyjte větším
množstvím vody a otřete do
sucha, oděv podle možnosti
vyměňte

Zásady nouzového opuštění
bytu:
• uzavřít okna, vypnout hlavní

rozvody el. proudu, vody,
plynu, páry, pečlivě uzamknout
byt

Co má obsahovat nouzové
zavazadlo (celková hmotnost
zavazadla by neměla přesáhnout
15 kg)
• osobní potřeby pro 5 dní poby-

tu v úkrytu, jmenovku, ochran-
nou masku (pokud ji vlastníte)

• účelné oblečení, láhev s pitnou
vodou, trvanlivé potraviny na
2-3dny, osobní léky

• základní zdravotnické potřeby,
toaletní a hygienické potřeby,
brýle, doklady, tranzistorové

rádio
• peníze a menší cennosti, při-

krývku (spací pytel), zápalky,
svíčky, zapalovač, baterku

Děti ve školce a škole:
• děti by měly zůstat v budově
• neodvádějte je narychlo domů
Domácí zvířata:
• nebudou vpuštěna do stálých

úkrytů ani do ochranného
systému metra

Eva Kubešová, kancelář úřadu

OZNÁMENÍ



ZAPIŠ
DĚTÍ DO PRVNÍCH TŘÍD V M.Č. PRAHA - HORNÍ POČERNICE SE KONÁ VE DNE

5. - 6. ÚNORA 2002 OD 13.00 -17.00 HODIN
na všech základních školách v Horních Počernicích
a ve Zvláštní škole a Pomocné škole v Bartlově ulici

Podle zákona č. 138/1995 Sb., kterým se mění a doplňuje zák.č. 29/1984 Sb. o soustavě základních
a středních škol, povinná školní docházka začíná počátkem školního roku, který následuje po dni, kdy dítě

dovrší šestý rok věku.
Dítě, které dovrší šestý rok věku v době počátku školního roku do konce kalendářního roku, je-li tělesně i

duševně přiměřeně vyspělé, může být přijato do školy, požádá-li o to jeho zákonný zástupce.
V případě, že rodiče budou žádat o odklad povinné školní docházky, je třeba při zápisu předložit odborné

posouzení lékaře, pedagogicko-psychologické poradny nebo speciálního pedagogického centra.
Žádáme rodiče, aby při zápisu předložili rodný list dítěte a doklad o bydlišti

(vyznačeno v občanském průkazu rodičů).
Odbor školství a kultury

Hana Plíšková

Ředitelky mateřských škol v Horních Počernicích děkují Mgr. Svobodové a studentům
z Gymnázia v Horních Počernicích, kteří svým vystoupením, recitací a zpěvem koled
přispěli k pěkné mikulášské atmosféře v mateřských školkách.
Zároveň děkujeme za mikulášskou nadílku, kterou mateřským školám věnoval
p. Milan Šmerda z nadace Pražské děti z Prahy 1.

Těšíme se opět na další shledání.
Za všechny mateřské školy děkuje Liduška Halová

ředitelka MŠ Spojenců

Ředitelka MŠ Spojenců 2170 děkuje sponzorům z řad rodičů - podnikatelů za spolupráci při zajištění
vánoční nadílky pro děti. Dále děkujeme fi. Turbanti - p. Rejlkovi za nákup hraček a zajištění občerstvení pro
děti při vánoční besídce. Rovněž děkujeme pí. Kadeřábkové a pí. Rousové za finanční příspěvek na nákup
hraček.Děkujeme i fi. Sady a zahradnictví, p. Matýskovi za podzimní sekání zahrady bez nároku
na finanční vyrovnání.Ušetřené peníze byly využity na mikulášskou nadílku pro děti.
Přejeme všem do nového roku chvíle štěstí, radosti a hodně zdraví a úspěchů.

Liduška Halová, ředitelka MŠ

Za všechny děti v mateřské škole „U Rybníčku" na Krovinové náměstí 115, chceme vyjádřit poděkování a vděčnost,
neboť letošní Ježíškova nadílka byla vskutku bohatá a plná překvapení, vždyt děti dostaly do Berušky dokonce i novou

televizi od kamaráda Davida Chaloupky, resp. jeho rodičů.
Další rodiny pomohly zase s nákupem hraček, tentokrát opravdu atraktivních a odborně řečeno podně-
cujících dětskou tvořivost.
Děkujeme tedy jmenovitě váženým manželům Marcele a Jiřímu Chaloupkovym za již zmíněnou televizi,
paní Karle Janečkové, Ludmile Matušů, MUDr. Ireně Svitákové, panu Ondřeji Gajdovi, Radku Kolářovi a
Jiřímu Šmfdovi za finanční pomoc při zakoupení hraček, za příspěvek rovněž děkujeme klubu maminek

docházejících do naší MŠ na rehabilitační cvičení a dalším rodinám za drobné dárky.
Připojujeme přání štastného a úspěšného nového roku, všem pevné zdraví

a nám v mateřské škole stále tak skvělé rodiče.
Olga Štěpánková

ředitelka MŠ

Za krásný vánoční dárek v podobě nově upravené komunikace Votuzská
děkujeme panu starostovi Ivanu Liškovi a jeho spolupracovníkům.
Ať se v novém roce práce daří a naše obec je čím dál krásnější,
to sobě i vám přejí a za obyvatele ulice děkují

Antošovi, Chvojkoví, p. Šerc a KC Domeček i

PODĚKOVÁNÍ



OKÉNKO OHLÉDNUTÍ

Když jsme za redakci přáli osob-
nostem žijícím v Horních Počer-
nicích, zároveň jsme se jich
zeptali:
1. Co je pro vás největší drogou?
2. Bez čeho byste se neobešli ani
jako bezdomovci?

Chvalské podzámčí u Petrofů

Eugen Petrof: 1) Největší drogou pro
mě bylo a je zaměstnání a všechny
obstály... Měl jsem několikero řemesel,
všechno bylo v pořádku.
2) Jako bezdomovec bych se neobešel
bez manželky. Jsme spolu už 66 let.
Cigárko, to je skromný, klesnul jsem z
patnácti na šest někdy před dvaceti
lety.
MUDr. Jiří Pochman: 1) Bývala to
práce. Rodina mě neužila, byl jsem
v práci ve dne nebo v noci. Ted', v dů-
chodu, je to konečně ta rodina a taky
zahrádka.
Ing. Jan Musil: 1)Práce.
2) Nerad bych tak dopadl. Myslím si,
že právě tou prací tomu každý může
předejít. Ale kdyby přece, neobejdu se
bez světla a energie.
Hubert Antes: 1) Zahrádka.
Ivan Liška: 1) Práce.
2) Neobešel bych se bez odpočinku.
Vladimíra Kuřátková: 1) Bez malová-
ní, práce a přírody.
2) Neobešla bych se bez rodiny.
Milan Klika: 1) i 2) Neobešel bych se
bez úspěchu v tvůrčí výtvarné práci. To

je moje droga.
Vladimír Stcklasa: 1) To je přece
jasný - to divadlo.
2) Bez knížky. Určitě by mě lákalo
založit ochotnický spolek s kolegy bez-
domovci.
Věra Tataro: 1) Tvoření.
A co láska?
To ne. Láska jako závislost, droga - to
je blbý. Závislost jakéhokoli druhu je
strašná.
2) Bez svobody.
Jiří Boušek: 1) Muzika. Samozřejmě.
2) Rodinné štěstí.
Hana Čížková:"!) Plný sál, když jsem
obklopena spokojenými lidmi.
2) Neobešla bych se bez tištěného
slova, i kdybych měla číst dokola
jenom účtenku.

Všichni jsou ve svém oboru nedostižní
a někteří bohužel též nedosažitelní
(alespoň do uzávěrky tohoto čísla).
Všechny osobnosti jste mohli poznat
v rámci naší rubriky
ŽIJÍ MEZI NÁMI - VÍTE O NICH?!

RadSad

BENEFIČNÍ PŘEDSTAVENI PRO CHRÁNENÉ BYDLENI NA XAVEROVE

Když mladou rodinu navštíví čáp, je to
radostná událost. Všichni volají:
„Máme kluka!". Pro žabí rodinu je přílet
čápa naprostá pohroma.
Ježek obvykle symbolizuje přátelské
zvířátko, které je třeba chránit, případ-
ně se ho ujmout. Avšak žábám z jež-
cích bodlin naskakuje husí kůže. Jsou
totiž jeho potenciální potravou, stejně
jako pro čápa.
Všechno je relativní. Co jednomu při-
padá samozřejmé, může pro druhého
znamenat nepřekonatelnou překážku,
či dokonce ohrožení života. A pak ten
jeden musí pomoci tomu druhému. Při
benefičním představení v kongreso-
vém sále hotelu Čertousy voněly buch-
ty od pana Moravce a hrály loutky.
Tedy pardon, hrál loutkový soubor
BUCHTY A LOUTKY pohádku ŽABÁK
VALENTÝN - a to pro plný sál.
Pan starosta ve své úvodní řeči všech-
ny pěkně přivítal, ocenil velkorysost
sponzorů a pak sám s nadšením zhlé-
dl celé představení. I on si jistě nyní
dokáže představit kamarádství mezi
žabákem a čapím mládětem. A O TO
JDE - bořit bariéry mezi námi, zatvrze-
lé předsudky hnízdící v nás.

RadSad

Rádi bychom poděkovali jmenovitě hlavním sponzorům:

Linde - chladicí tech-
nika, Červenka Josef
- stavební podnikatel,
Keramika Horní
Bříza, KMS Archi-
tects
a samozřejmě
i všem ostatním
menším sponzorům
a přispěvatelům,
kteří budou uveřejně-
ni ještě
v únoru 2002 na bill-
boardu
v Horních Počerni-
cích.

Čáp a žába - lovec s kořistí? Kdepak, kámoši!

Stručné vyúčtování benefiční akce:
finanční dary od sponzorů 66 900,- Kč
z prodeje vstupenek a od drobných dárců 15 775,80 Kč
Tedy celkem 82 675,80 Kč
Výdaje přímo spojené s benefiční akcí
(výtvarné pomůcky, doprava souboru, poštovné, výroba plakátů apod.)

7 330,- Kč
Celkový výnos akce je tedy 75 345,80 Kč

Iva F rysová



DĚTI, DOMOV, DŮVĚRA
„Tak takto nikdy nedopadnu, tady

nikdy neskončím!", proběhne hlavou
každému z nás při pohledu na toto
neslavně „proslavené" místo. A uvažu-
jete správně. Jenže osud, zvláště ta
jeho ironická složka, si s člověkem
někdy pěkně pohraje. Nám všem
dobře známý psycholog, doktor Plzák,
je zakladatelem Linky důvěry. Ta se
snaží udržet do příjezdu „záchranky"
u telefonu - a tedy při životě - zoufalé
lidi odhodlané k sebevraždě. Sám
však dostal od života co proto - jeho
syn den před maturitou skočil z okna
svého pokojíčku, zatímco on seděl
vedle v obýváku. Ptáte se proč? I on
se v závěru své autobiografie ptá.
Odpověď přesně nezná. Jen v jednom
prý rozhodně jako otec zklamal.
Nenaučil svého syna prohrávat! Zača-
lo to obyčejným Člověče, nezlob se a

NIKDY NEŘÍKEJ NIKDY

pokračovalo to
šachovou partií.
Po špatných zku-
šenostech vždy
syna raději nechal
vyhrávat, protože
jinak s ním pak
nebylo k vydrže-
ní...

Rada č.1:
Učte své děti
prohrávat, přijí-
mat porážku.
Pan Werich říká-
val: „Vítězi jest
přáno pocítit chuť
hořkosti."
* Stejně nená-

padně, plíživě, začíná prý závislost
na drogách. V úvodu přednášky
psychoterapeuta PhDr. Ivana
J. Skalíka. Ph.D. v Gymnáziu
Horní Počernice vypadala tabule
ve třídě jako student, který „v tom"
nejede. Čistě. Tabule však s rozrů-
stající se kresbou schémat, vzorců
chování, stejně jako život mladého
člověka závislého na drogách,
dostává postupně pořádné čáry,
trhliny, šrámy. Od počátečního
modelu vzorné rodiny jako v re-
klamě na Bébé sušenky (dcera,
manžel, syn), přes první nabourá-
ní idylky, konflikty, střety, až po
konečnou fázi těžce závislého nar-
komana hluboce pod hranicí lidské
důstojnosti. Pan psycholog v závě-
ru přednášky již kreslí na spodní
hranu tabule, není kam dál. Narko-

man v posledním stádiu je totálně na
dně.

Rada č. 2: Vytvářejte příznivou
rodinnou atmosféru plnou důvěry.
Nevěřte báchorkám o nešťastném
náhodném uvíznutí v drogové závis-
losti. Vždy to začíná u kamarádů,
v partě, s plným vědomím o co
kráčí.

*Dne 3.12 2001 nás pozval pan
náměstek primátora hl.m. Prahy Otto
Kechner. dále ředitel Městského cent-
ra sociálních služeb a prevence (tel.
22646151), pan PaedDr. Miroslav
Luczka, na tiskovou konferenci spoje-
nou s prohlídkou nové ubytovny -
Zimní noclehárny - určené pro muže
bez přístřeší nebo v krizové situaci
na přespání. Kde ji najdete? Pod
Nuselským mostem, Spytihněvova 6..

Rada č.3: Skončit pod Nusel-
ským mostem nutně neznamená

z něho skočit!
A to je dobře! Za 5,-Kč tu bezdo-

movec přespí a dostane večeři i snída-
ni.

*Když jsem na tiskovku spěchala,
naše paní recepční na mě volala: „Pak
mi dáte, prosím vás, adresu. Často
sem bezdomovec přijde a já mu aspoň
dám nějaké drobáky. Ted' ho budu
moci i nasměrovat."
Že vás se to netýká, co vám je do
toho? Budiž vám to štěstí přáno!
Bezmoc a bezdomovec však existují.
S tím nic moc nenaděláme.
Ale aspoň něco. V tom je moc naděje.

RadSad

PORADNA PRO OSOBY
BEZ PŘÍSTŘEŠÍ:
Karolíny Světlé 7, Praha 1
tel.:24239449 (vyřizování dokladů,)
Denní středisko pomoci NADĚJE:
Bolzanova 5, Praha 1, tel.:22243434
KRÁTKODOBÉ UBYTOVÁNÍ
PRO MUŽE:
Skloněná 521, Praha 9
ARCIDIECÉZNÍ CHARITA:
(krátkodobé ubytování pro muže i že-
ny), Pernerova 20, Praha 8 - Karlín.

Foto:RadSad

POVÍDEJTE SI
SE SVÝMI DĚTMI UPŘÍMNĚ,

Z OČÍ DO OČÍ
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Učitelské povolání bylo pro dobrého
kantora před sto či více léty, stejně
jako dnes, životním posláním a svým
způsobem i „koníčkem", aby mu s lás-
kou věnoval celý svůj život.

V průběhu času se spolu s doplňo-
váním a změnami vyučování jednotli-
vých předmětů, v návaznosti na tech-
nický rozvoj, měnily a doplňovaly
i učební pomůcky. Měnil a rozvíjel se,
někdy k lepšímu, jindy k horšímu i vzá-
jemný vztah učitele a žáka. Tento důle-
žitý prvek pedagogického umění měl
a má i dnes značný vliv na trvalost
zapamatování si získávaných vědo-
mostí a jejich využívání v životě. Ve
svém důsledku má i nemalý vliv na for-
mování přístupu generace budoucích
rodičů při výchově dětí a vztahu ke
vzdělávání , ke škole i učitelům.

V dalších několika příštích pokračo-
váních putování historií našich původ-
ních obcí si přiblížíme postavení učite-
lů. Problémy škol a vyučování před sto
a více léty. Přitom si můžeme vzpome-
nout na zkušenosti a zážitky ze svých
vlastních školních let a případně je
porovnat s poznatky výchovy vlastních
dětí či vnoučat ve školách dnes.

Výkon učitelského povolání v počát-
cích povinné školní docházky a zaklá-
dání škol byl mimořádně obtížný
z mnoha pohledů. Problémy byly ve
školních budovách a učebnách, jejich
vybavení, ale i bydlení učitelů. Ve
vztahu představitelů obce ke škole
a jejím potřebám, ve vztahu rodičů
k výchově dětí apod. Problémovým byl
organizační systém při vykonávání uči-
telského povolání. Tehdejší zemská
a zejména pak okresní školní rada
měla možnost někdy i častého přesu-
nu učitele z jedné školy na druhou
s pravomocí jmenování do příslušné
funkce jen jako „prozatímní". Definitiv-
nímu ustanovení vždy předcházela
mnohaletá služba v příslušném funkč-
ním zařazení, a to i na několika ško-
lách. To lze velmi pěkně vysledovat
i ze zápisů školních kronik u obou
našich nejstarších škol. Jako příklad
čekání na definitivu může posloužit
definitiva řídícího učitele na chvalské
škole pana Františka Černého. Ten byl
z funkce provizora školy ze Středokluk
dosazen jako provizorní řídící učitel na
chvalskou školu ke dni 1. srpna 1846.
Zde se roku 1885, stále jako prozatím-
ní řídící učitel, při padesátiletém výročí
působení ve školství dočkal pochval-
ného dekretu. Dekret definitivní řídící-
ho učitele obdržel od zemské školní

rady až dne 19. ledna 1887. V únoru
roku 1891 oznámily učitelské časopisy,
že řídící učitel pan František Černý je
nejstarším činným učitelem v Če-
chách. Ve věku 77 let, po 57 letech
služby, předal 30. září následujícího
roku chvalskou školu nově ustanove-
nému řídícímu učiteli.

Neméně zajímavý je i vývoj platu.
Jako podučitel v roce 1837 měl roční
plat 30 zlatých, jako provizor ve Stře-
doklukách v roce 1842 85 zlatých, jako
prozatímní učitel při nástupu v roce
1846 135 zlatých ročně. V roce 1854
měl 312 zlatých, v roce 1870 450 a v
roce 1878 již 580 zlatých ročního platu.
Po svých předchůdcích k tomu užíval
18 měřic polí, z nichž však odváděl
ročně na vyměřených daních v průmě-
ru okolo 80 zlatých. Od roku 1880 do
roku 1892 pak obdržel celkem čtyřikrát
služební přídavek po 40 zlatých ročně
a od roku 1890 osobní přídavek 100
zlatých ročně. Před odchodem na
odpočinek v roce 1892 činil jeho plat
celkem 840 zlatých. Pro odpočinek mu
bylo stanoveno služné 700 zlatých
ročně. Řídící učitel pan František
Černý, čestný občan obce Chvály
zemřel 21. ledna 1899 a 23. ledna byl
pohřben na chvalském hřbitově.

Když počet děvčat na našich ško-
lách dosáhl stanoveného počtu, bylo
okresní školní radou povoleno vyučo-
vání ženských ručních prací. Na hor-
nopočernické škole od 1. října 1881,
na chvalské od 12. ledna 1882. Jako
vyučující byla ustanovena slečna Tere-
zie Klapková, a to po 4 hodinách na
každé škole týdně v jednom oddělení
za odměnu 64 zlatých ročně. Ze služ-
by byla na vlastní žádost uvolněna
v říjnu 1888. Po ní byla okresní školní
radou pro obě školy ustanovena sleč-
na Anna Klaudová.

První výstavu ručních prací a sešitů
svých žáků, doplněnou o školní
pomůcky, uspořádala na ukončení
školního roku ve dne 15. a 16. červen-
ce 1883 škola v Horních Počernicích.
Výstava se setkala s velkým ohlasem
u občanů obce a byla většinou z nich
v uvedených dnech i opakovaně
navštívena.

V tomto roce povstal mezi školními
obcemi Chvály a Horní Počernice spor
o tom, ke které z nich náleží dvůr
Xaverov. Dvůr číslováním stavení
náležel k obci Svépravice - ta patřila ke
škole ve Chvalech. K rozřešení sporu
si vyžádal okresní školní inspektor
změření vzdálenosti Xaverova od

obou škol,
o v ě ř e n íj
s c h ů d n o s t i ]
cesty i v zim-j
ním období a
přání jednotli-
vých obcí.
V sepsaném
protokolu však
není zazna-
menáno závěrečné roz-
hodnutí. Ze záznamů kronik v dalších
letech vyplývá, že zůstalo přiškolení
Xaverova v původním určení ke Chva-
lům.

Chvalský farář pan Josef Váňa se
pro nemoc vzdal vyučování nábožen-
ství v homopočemické škole. Po
schválení okresní školní radou vyučo-
vali náboženství učitelé. Za vyučování
jim byla přiznána odměna 40 zlatých
ročně za každou třídu. Odměnu jim
vyplácela obec Horní Počernice
z peněz, které byly určeny na povozy
pro dovoz pana faráře ze Chval.
Zkouška z náboženství na konci roku
se konala v přítomnosti vikáře pana
J Pittnera z Líbezníc a faráře pana
J. Váni. Nový chvalský farář pan Josef
Laštovička, který se ujal svého úřadu
dne 28. února 1892, počal opět sám
vyučovat náboženství na hornopočer-
nické škole v roce 1895.

Pro žáky homopočemické školy zor-
ganizovala na den 24. prosince 1889
místní školní rada, za předsednictví
pana Jana Uzla coby starosty obce,
slavnost vánočního stromku.

Děti se sešly o třetí hodině odpoled-
ní ve školní budově, odkud byly uve-
deny do velkého sálu hostince pana
V. Suchánka. Zde uprostřed vyzdobe-
né místnosti skvěl se bohatě ozdobený
vánoční stromek. Děti nejprve zazpí-
valy vánoční píseň. Řídící učitel pan
Gotthard Černý vysvětlil význam slav-
nosti a po něm říšský poslanec pan
Viktor Veselý připomenul žákům vděč-
nost a lásku ke škole, obci i vlasti. Poté
děti přednášely příležitostně básně
a písně. Na závěr slavnosti jim byly
rozdány dárky, kterých bylo připraveno
velmi mnoho, takže mnozí byli úplně,
jiní částečně ošaceni na zimu. Děti
zámožných rodičů dostaly ještě knihy,
brusle a další dárky, které daroval
z větší části statkář L. Zdeborský a
V. Veselý. Pořadatelkou vlastní slav-
nosti byla paní Marie Veselá, choť jme-
novaného říšského poslance. Po
poděkování se děti rozešly do svých
domovů.



Na doporučení okresní školní rady krasopisné předlohy Františka Krakov- kterou shlédlo dva a půl milionu platí-
byly na Všeobecné zemské jubilejní
výstavě, zahájené dne 15. května
1891 v královské oboře v Praze, vysta-
veny práce výborných žáků našich
škol. Z hornopočernické školy to byly

ského, Anny Chalupecké a Anny
Černé. Ze chvalské školy pak Rudolfa
Vavříny, Anny Holcové a Boženy
Sinecké ze Chval, Růženy Rajšnerové
a Karla Kupra ze Svépravic. Výstava,

cích osob, byla uzavřena
18. října 1891.

Ing. Hubert Antes
kronikář

VÁNOČNÍ KOLEDOVÁNÍ

V Základní umělecké škole
v Praze - Horních Počernicích

dne 14. prosince 2001 v sále ZuŠ
vystoupili žáci ze tříd Jany Spěvákové

a Kristiny Raškové.
Na klavír doprovázela pí. I. Likina.

Co vám budu vyprávět,
bylo to prostě krásné!

RadSad

DEN BOHŮ - BOŽSKÝ NÁPAD
16. listopad - na studenty gymnázia bezvadný nápad paď
(17. listopad totiž paď na sobotu).
Někteří se zahalili do hábitů (maminčina naškrobená prostěradla) a jiní
se zapojili do soutěží. Všichni dohromady strávili prima páteční dopo-
ledne.
Každou třídu moderním a doufejme i studentským slangem
„sponzoroval" bůh či bohyně. A jako svrchova-
ný vládce či vládkyně dané lokality diktoval
úkoly z oblasti, kde se cítil silný v kramflecích.

RadSad

Co třída - to jiný
bůh.
Hádejte, kdo v báj-
ných dobách
poroučel větru
dešti?

Která odpověď
je správná, co
mám zaškrt-
nout?

Velbloud
uchem
jehly by se
navlékal
možná
snáze.



STOJI ZA POZORNOST

BUDOVÁNÍ
SOCIOTERAPEUTICKÉ
KOMUNITY
VE STŘEDISKU
KŘESŤANSKÉ POMOCI
HORNÍ POČERNICE

Středisko křesťanské pomoci Horní
Počernice bylo založeno v roce 1999
jako projekt Diakonie Evangelické círk-
ve metodistické v restituovaném areá-
lu bývalého zámečku. Posláním stře-
diska je poskytovat křesťanskou soci-
ální a poradenskou péči osamělým,
ohroženým, nemocným, zdravotně
postiženým a jinak potřebným. Středis-
ko se během své dosavadní existence
vyprofilovalo do poskytování azylové-
ho bydlení lidem, kteří se dostali do
situace, kterou sami nedokážou vyře-
šit. Středisko nabízí ubytování, stravo-
vání, službu duchovního, psychologa
a sociálních pracovníků. Služba stra-
vování se rozšířila o možnost dodávky
jídel až do domu - zejména seniorům,
zdravotně postiženým, ale i firmám
jako zajištění závodního stravování
zaměstnanců. V budoucnu chceme
nabídku služeb rozšířit o poskytování
služeb domova-penzionu pro seniory.

Co je cílem u lidí v azylovém byd-
lení? - Cílem je resocializace.

Cíl všech sociálních služeb je
v zásadě jeden - podpořit člověka,
který se ocitl v obtížné sociální situaci,
v začlenění nebo znovu-začlenění do
běžné společnosti tak, aby mohl běž-
ným způsobem využívat systému
vzdělávání, služby zaměstnanosti,
zdravotní péče atd. a přirozených
zdrojů, ke kterým patří zejména rodina,
přátelé, lidé ze sousedství atd. Koneč-
ným cílem je posílit klienty natolik, aby
služby přestali potřebovat a využívat
nebo aby je potřebovali jen v nezbytně
nutném rozsahu. Lidé v azylovém
domě většinou při předchozím stylu
a způsobu života ztratili zodpovědnost
za vlastní život, tím se snížila celková
kvalita jejich života. Ve středisku se
snažíme splnit velmi těžký úkol - usilu-
jeme paradoxně o to, aby naše služby
člověk potřeboval co nejméně. Dosa-
hování stanovených cílů musí být
zároveň v souladu se základním etic-
kým principem, kterým je zachování
lidské důstojnosti.

Ve spolupráci s psychology
Mgr. Čepelákem a Dr. Jiřím Tylem
jsme v srpnu 2000 ve středisku založi-
li terapeutickou komunitu. Cílem této

komunitní práce je vést klienty k odpo-
vědnosti za sebe samé i za chod stře-
diska, posilovat kvalitu vzájemných
vztahů mezi klienty, s pracovníky a s
obyvateli obce, motivovat je k lepší
péči o svěřené osoby, k větší aktivitě
apod. Klienti si ze svých řad volí tři
členy spolusprávy, každý z nich je zod-
povědný za určitou oblast - minister-
stvo, takže máme ministra financí,
ministra práce a ministra výchovy.
Ministr financí spravuje fond klientů, do
kterého každý klient přispěje 20,- Kč
a středisko 1000,- Kč měsíčně.

Svojí pomocí dočasně slabým
Diakonie pod vedením
ing. Harbáčka svůj stín
rozhodně překračuje.

V rámci této terapeutické komunity je
každý hodnocen pomocí bodového
systému a klienti mezi sebou soutěží o
co nejlepší umístění při pravidelném
hodnocení na konci měsíce. Záporné i
kladné body se sčítají. Platí pravidlo,
že kdo se umístí na posledním místě,
je povinen opustit středisko a uvolnit
místo někomu z žadatelů o přijetí.
Tento systém přispěl ke zkvalitnění
života ve středisku: v dubnu 2001 byly
2/3 klientů hodnoceny se zápornými
body a v říjnu měla záporné body
pouze jedna rodina.

Finanční motivace v socioterape-
utickém procesu

Kdo dosáhne více jak 20 kladných
bodů, může získat od střediska příspě-
vek (kapesné) ve výši 10 bodů = 300 Kč.
Kapesné může použít např. na částeč-
nou úhradu poplatku za ubytování,
které je stanoveno relativně na vysoké
úrovni jako opatření proti těm, kdo by
chtěli zneužívat azylového bydlení
jako dostupného levného ubytování.
Klient, který se dopustí např. porušení

zákazu alkoholu, bude de facto finanč-
ně postižen - dostane 10 záporných
bodů tj. pokutu 300,-Kč.

Dětská komunita
Od října 2001 mají děti také svá pra-

videlná setkání - říkáme tomu dětská
komunita. Pověřený pracovník připra-
vuje program písní, vyprávění, her
a tělocviku.

Oslava Vánoc
V rámci vánočních oslav proběhne

ve středisku 18.12. večer slavnostní
setkání klientů a pracovníků střediska
čili vánoční komunita - zpívání dětí,
slavnostní večeře, rozdávání dárků.

V lednu čeká pracovníky náročné
období - vyhodnocení uplynulého roku,
účetní uzávěrka, vyúčtování dotací,
psaní výroční zprávy.

Někteří pracovníci střediska se
spolu s dalšími účastní (celkem 21
účastníků ve dvou skupinách) vzdělá-
vacího kurzu Diakonie ECM „Zkuše-
nostní výcvik ve skupinové psychote-
rapii".

Dotkne se nás nový Zákon o círk-
vích. Očekáváme s napětím vývoj
legislativního procesu zákona o círk-
vích - prošel poslaneckou sněmovnou,
v senátu byl poté zamítnut a na konci
listopadu znovu odsouhlasen poslane-
ckou sněmovnou. Čeká se na vyjádře-
ní prezidenta. Nový zákon omezí čin-
nost církví v oblasti poskytování sociál-
ních a zdravotních služeb. Konkrétně
se zákon dotkne samotné právní exi-
stence evangelických Diakonií a kato-
lických Charit a vyvolá nutnost přere-
gistrací do jiných právních forem.
S takovým omezováním činnosti církví
nesouhlasíme, ale jako středisko Dia-
konie jsme připraveni se novému
zákonu přizpůsobit, najít vhodnou
právní formu a přeregistrovat se.

Těsně před uzávěrkou pan ředitel
„zamejloval": „Ten zákon o církvích už
pan prezident vrátil poslanecké sně-
movně s tím, že považuje za porušení
Základní listiny práv a svobod, aby
církve nemohly provozovat nemocnice
a ústavy sociálních služeb.
*******************************************

VLOČKA
Hedvika Benáková, 6.B, ZŠ Ratibořická

Zima se k nám rychle blíží,
z nebe padá bílé chmýří.

Není to však babí léto,
jsou to vločky, ty popleto!

A když spadnou do tvé dlaně,
rychle podívej se na ně.

Stačí totiž chvilička
a je z vločky vodička.



Softbalový oddíl Spectrum začal
svoji historii psát právě v Horních
Počernicích, kde jsme v roce 1989
začínali na Základní škole Ratibořická
pomalu skládat nitky v dnešní době
jednoho z nejúspěšnějších mládežnic-
kých softbalových oddílů v Čechách.

Když se sešlo 53 zájemců o tehdy
nepříliš známý sport na školním hřišti,
k dispozici měli pouze jednu starou
dřevěnou pálku a 10 kriketových
míčků, nikoho by asi nenapadlo, že
se začíná historie dnes již prvoligo-
vého družstva mužů. Za dobu jed-
noho desetiletí se vystřídalo mnoho
mladých hráčů. Někteří spíše ze
zvědavosti a jiní snad s vyššími
plány do budoucna. Nelze nevzpo-
menout na první zapálené hráče
mezi které patřili Michal Bíza, Pavel
Blecha, Pavel Černý, Petr Dub, Ště-
pán Heřman, Jarda Petrouš, Michal
Turza a mnoho, mnoho dalších.

Celou historii pamatuje také
zakladatel oddílu Daniel Pasini,
tehdy pracovník Domu dětí v Hor-
ních Počernicích, školník a učitel
tělesné výchovy v jedné osobě,
který je dnes společně s Petrem Nová-
kem, také bývalým pracovníkem hor-
nopočemického Domu dětí, duší a srd-
cem oddílu Spectrum Praha.

A jaké úspěchy nás za tu dobu pot-
kaly? Nutno podotknout, že primát si
drží oddíl v chlapeckých kategoriích,
kde se stává pravidelně již do roku

SOFTBALISTI, CO DELATE?

1991 finalis-
tou a až na
výjimky také
"Mistrem ČR"
v kategoriích
kadetů (12 -
15 let). Tito
hráči pak
velmi často
drží vysoko
p o s a z e n o u
laťku také
v kategoriích
juniorů
(16 - 19 let).

A tak tituly mistrů ČR
v chlapeckých katego-
riích tito nadšenci již
snad ani nepočítají.
Děvčatům se v oddíle
tolik nedaří, snad proto, že jich není
nikdy tolik, aby se sešla "ta správná
parta".

Oddíl také pořádá školní softbalovou
ligu v rámci Prahy 9 a 14, jejímž pravi-

delným účastníkem je i družstvo ZŠ
Chvály, vedené panem učitelem
Júzou, které se v posledním ročníku
probojovalo do celopražského finálo-
vého turnaje.

Sportovní třídy, které oddíl Spectrum
již osmým rokem odborně vede na ZŠ
Bratří Venclíků 1140 na Černém Mostě

nesou asi to nejsladší ovoce. Každo-
roční přísun mladých talentů dává mla-
dým hráčům vyniknout i na stupních
nejvyšších, to je v reprezentačních
družstvech České republiky na mist-
rovstvích Evropy a světa. Celkem

deset reprezentantů se v kategoriích
juniorů vystřídalo na dvou mistrov-
stvích světa (1996 S't Jones - Kana-
da, 2000 Sydney - Austrálie) a zís-
kalo titul mistra Evropy.

Dnešní základnou, přesahují-
cí počet dvou stovek, převážně mla-
dých hráčů, je oddíl největším v ČR
z hlediska počtu členů. Oddíl sídlí
po celou dobu na výše jmenované
škole na Černém Mostě a nutno při-
znat, že zejména mladým hráčům
se sportovní úspěchy nevyhýbají.
Každoroční nábory do sportovních
tříd softbalu a basebalu pro žáky již
od pátých ročníků mohou dát vynik-
nout i vašemu dítěti při jeho sportov-
ním vyžití.

Vzhledem k prostorovému omezení
sportovního areálu na Černém Mostě
plánuje oddíl rozšíření svých sportov-
ních aktivit i do jiné lokality. Jako jedna
ze zajímavých možností se rýsuje spo-
lupráce právě s MČ Horní Počernice.

DaPa a Eva Kubešová

KAMION DÁRKU PRO DETI

Areál Střediska křesťanské pomoci se stal dočasně skladištěm a distribučním místem 13 tun t.j.
asi 20 000 ks vánočních dárků. Dárky připravují děti se svými rodiči pro děti z dětských domovů, azylových
domů... Tyto dárky každoročně distribuuje do 80 zemí celého světa Armáda spásy v ČR ve spolupráci
s několika nevládními organizacemi v Evropě. Děti v našem středisku také nevyjdou naprázdno.



BAREVNÉ NEBE PLNÉ PŘÁNÍ

Některé události splasknou rych-
le jako bublina. Lepší vrabec
v hrsti nežli holub na střeše. Ti
novináři dokážou všechno ale
nafouknout!

Tak tyto myšlenky se mi neodbytně
honily hlavou, když jsem se připravo-
vala na reportáž z báječné akce, na
kterou mě jako vždy mile pozvala paní
ředitelka Základní školy Ratibořická,
Mgr. Jana Neudertová.

Jak Ivové bijem o mříže...My bychom vzhů-
ru k nebesům! (Spoutané balónky v učebně
jako srocené vlaštovky před odletem).

Tentokrát jsem jako novinářka nic
nenafukovala, zato pilně nafukovali

paní školnice a „civilkář" (mladý
muž, který si ve škole „odkrucuje"
civilní vojenskou službu), a to, pro-
sím, rovných 180 balónků! Samo-
zřejmě kulatě šišatých!
Měli na to však veškerou potřeb-
nou techniku. Firma LINDE
TECHNOPLYN a.s. ochotně
a zdarma do školy přistavila
v úterý 27. listopadu 2001 před
polednem „bombu" s héliem, při-

dala pestrobarevné balónky
a už se nafukovalo. Uf.

Jste už napnuti k prask-
nutí? Jaké že balónky?
Nebo snad komiksové bubli-
ny? To si spíš představte
obrovský, barevný - prostě
megacolorbublifuk, jak se
vznáší v pravé poledne nad
parkem u školy. To vám byl
ale fofrrrrr ... a balónky byly
načisto pryč i fuč!
Z vrabců v hrsti se stali poštovní
holubi. Poslové dobrých zpráv!
Každý balónek měl totiž na pro-
vázku přivázané přání (a já zase
u stojanu na kola svého pejska).

Celá akce byla součástí projektu
nazvaného
Týden s programem
COMENIUS - „COMENIUS
WEEK".
Balónkové akce se zúčastnily
přesně ve stejný den i hodinu
školy všech evropských zemí.
Oficiálním centrem celého dění

se stal Brusel, kde děti rovněž vypusti-
ly balónky se vzkazy pro děti z ostat-
ních zemí za účasti evropské komisař-

ky pro vzdělávání a kulturu, paní
Vivien Redingové.

Celou akci
snímali i různé
satelitní stanice.

Co dodat?
Hornopočernický
zpravodaj s chutí
a rád zajistil
mediální podporu
p r o j e k t u
COMENIUS, pro-
tože myšlenka
evropské souná-
ležitosti a „sjed-
nocení" (ne však
uniformity!)
našich dětí s vrs-

tevníky ze zahraničí je jistě pro-
spěšná.

Co víc si přát?

HODNĚ ŠTĚSTÍ,
MILÉ DĚTI!

A TO AŤ VÁM
NEULETÍ!

RadSad

Přání vypuštěná „do luftu"
prošla odbornou korekturou anglič-
tinárky, paní Augustové, a celá
akce neměla chybu.



POTŘEBNÁ CHEMIE

Pan starosta přestřihl pásku
a převzal šek na 100.000,- Kč

Firma NEUBER BRENNTAG přišla
do Horních Počernic před sedmi lety.
Přinesla s sebou „pořádný pytel" che-
mie, naštěstí ne však kupu problémů.

Naopak užitek. Bez jejich produktů
nelze například vyrábět pivo, nebyla
by auta, neporadí si bez nich ani
potravinářský průmysl, ani textilní...
A co třeba naši miláčci, mobily?! Ty
by také nebyly. A dámy, co vaše kos-
metická zkrášovadla?!

Sama firma žádné „lektvary" nemí-
chá, je pouze distributorem chemiká-
lií. A taky sponzorem mnoha význam-
ných akcí v naší městské části - jed-
natel společnosti, pan Olaf Weber,
umí již velmi dobře vyslovit Chvalský

zámek a taky třeba
Čarodějnice - na
obojí totiž pravidelně
putuje finanční pod-
pora. Firma rovněž
investovala do místní-
ho fotbalového klubu
a pospíšila si též
s dostavbou vlastních
kancelářských pro-
stor. Stavební firma
Středostav naštěstí
nestavěla pouze ve
středu, chápala totiž,
že včasné dokončení
je ve středu zájmu
této významné firmy. Zaměstnanci sledují jak peníze na rozkvět Chvalské-

ho zámku putují...

Pan starosta Ivan Liška při slav-
nostním otevření nové části budovy
ve svém projevu radostně konstato-
val, že je mile překvapen tak mla-
dým kolektivem usmívajících se lidí,
že má až dojem, jakoby snad vešel
do třídy maturantů!
Místní občany asi více než nízký
věkový průměr zaměstnanců firmy
přece jen potěší skutečnost, že
velké investice směřovaly v roce
2001 na zajištění předepsaných
norem z hlediska ochrany životního
prostředí. Sklady jsou uklizeny jako
klícka, vypadají jako dobře předzá-
sobená spíž pečlivé hospodyňky
před Vánocemi...
I když už je, bohužel, po nich.

RadSad

STOJÍ ZA POZORNOST

DO NOVÉHO ROKU
S NOVÝMI HODINAMI

Možná jste si ještě všichni nestačili
všimnout, že nejenom s novými předsevzetími,
ale i s novými uličními hodinami, které stojí v
prostoru před prodejnou PLUS, vstupujete do
nového roku 2002.

Tyto hodiny jsou již druhé v pořadí, které byly v loň-
ském roce uvedeny do provozu.

Ty první ční vysoko, všem nad hlavou. Najdete je

na věži nové budovy úřadu v Jívanské 635 a v noci
krásně svítí. Hodiny před prodejnou PLUS nejsou tak
vysoké, jsou moderní a je na nich umístěn teploměr.
Hodinové zařízení vyrobila, dodala, instalovala a ser-
vis zajišťuje firma ELEKTROČAS s.r.o., Praha 9,
Poděbradská 22. Určitě by bylo zajímavé zjistit, který
den bude v letošním roce největší "teplo" a kdy bude-
me naopak nejvíc "mrznout". Třeba to někdo z vás
bude sledovat. Určitě se s námi o toto měření podělte
a my budeme informovat i ostatní občany.

Jaroslav Píša, vedoucí Místního hospodářství



PODZIM A MIMOZEMŠŤANÉ V FZŠ CHODOVICKÉ

SVÉ PODZIMNÍ NÁLADY A POCITY ZTVÁRNILI A INSTALOVALI ŽÁCI A UČITELÉ
I. STUPNĚ NAŠÍ ŠKOLY NA TRADIČNÍ VÝSTAVĚ.

A ohlasy? Co se nám líbilo?
Jak na nás zapůsobila?
Jarda H., IV.C: Moc se mi líbila. Přinesl jsem si fotoaparát
a spoustu toho nafotil.
Libuše K. uč. M - výpočet, technika: Nadchla mě, byla
krásná.
Jana S., N.A.: Líbil se mi Ježíšek, zabalený do lístečku. Pak
nám paní učitelka přečetla, že to byl Podzimníček. Pohád-
ku o něm vymyslela holčička z páté třídy. Byla velmi krásná.
Pavel Wild, ředitel školy: Překvapila mě mile svou vyso-
kou úrovní. Byla výborná.
žáci III.A: Líbila se nám keramika a loutky. Těšíme se, že
takové věci už brzo budeme dělat taky.

Kolektiv pedagogů FZŠ Chodovická

MIMOZEMSKÁ CIVILIZACE
SETKÁNÍ S MIMOZEMŠŤANEM

Nikdo, ani podzimní listí nechce zpátky na stromy.
Vývoj jde kupředu a moderní technologie
a převratné objevy přesahují běžné lidské chápání.
Stejně tak i dětská fantazie nezná hranic.
Koncem listopadu to dokázali žáci a žákyně
z FZŠ Chodovická svými příspěvky do výtvarné
a literární soutěže MIMOZEMŠŤAN.

RadSad

Výtvarná soutěž - libovolná technika- kresba, malba,
prostorová práce)
Literární soutěž - (básně, povídky, sci-fi)

Práce byly odevzdány do 23. listopadu 2001 a zúčast-
nili se žáci I.+ II. stupně FZŠ a školní družina (práce domá-
cí i školní).
Nejlepší práce byly vystaveny ve sborovně FZŠ.
Ve středu 28.11 2001 si je prohlédly třídy I. stupně
a 29.11.2001 třídy II. stupně.
Rada školy vyčlenila částku 1.500,-Kč na zakoupení odměn
pro vítěze.

PŘI VERNISÁŽI JSME SE ZEPTALI:

Co bys řekl, kdybys před školou potkal mimo-
zemšťana?
Lukáš Slavník. Teď nevim. Možná bych něco řek'
kdybych něco takového zažil.
Jak si mimozemštana představuješ?
Tereza: Kdybych na něho sáhla, bude blemtavý, lep-
kavý, měkký.

RadSad



Doplňujeme
vesmírné palivo
UF (undefinied fuel
- nespecifikované
palivo).

Marťan je jako
živý. A víme my -
zemšťané čím se
vlastně živí?

Marťansko-český slovník aneb slovník mimozemštiny.

PĚT MINUT PŘED UZÁVĚRKOU
jsme obdrželi do redakce skvělou zprávu,

která nesnese odkladu.
Družstvo žákyň II.V.T. SG z Horních Počernic

(druhé výkonostní třídy sportovní gymnastiky) získalo
titul PŘEBORNICE PRAHY

(tři děvčata ve věku 11 let a jedna dívenka desetiletá).
Jako jednotlivec zazářila Denisa Pospíšilová (11 let),

která se rovněž může pochlubit stejným titulem.
Blahopřejeme vítězkám a jejich trenérům.

Redakce HPZ

Přebornice Prahy
z Horních Počernic



VĚČNĚ MLADÍ DŘÍVE NAROZENÍ VZPOMÍNAJÍ

Třebaže již skoro kmeti,
bezmála 70 ti letí,

radovali se jak děti!
Kdo a kdeže ptáte se?
Při setkání spolužáků,

v restauraci "Xaverce".
Jak ten život rychle běží,
poznávali jsme se stěží,

však zdálo se že bohudíky
stále svěží!

Proto nebyl důvod ke zklamání
při jednotlivém shledání.

Ve vzpomínkách jen jsme snili,
tak kochali se nostalgií,

přes veškeré emoce,
setkáme se snad všichni zdrávi

tentokrát již po roce.

Zdena Jurkovičová - Schneiderová

Naše třída se skládala částečně
z dětí ze Svépravické školy a školy
Chvalské. Ale nikdy mezi námi nepa-
novala žádná rivalita. Tenkrát se šlo ze
třídy 4-té obecné rovnou do 1 .měšťan-
ské, jak se tehda říkalo. Ale měšťanka
byla ještě později doplněna o tzv. JUK,
což byl Jednoroční učební kurz. Byli

jsme generace váleč-
ná. A byli jsme také
třída, která držela při
sobě. Naše hry
a zábavy vůbec se
nedají s dnešní mlá-
deží srovnávat. Ale
byli jsme šťastné
a skromné.

První naše setkání
jsme uspořádali
v roce 1982, když
nám bylo všem 50 let.
Do její přípravy jsme
dali všechen náš um.
Obešli jsme všechny
příbuzné a známé
spolužáků, abychom
získali jejich adresy.
Naše snaha tak
nebyla marná. Na
setkání se dostavilo
35 spolužáků.
S napětím jsme oče-
kávali každého pří-
chozího a bylo při
tom hodně smíchu
a radosti.

1982 Xaverovské hřiště - setkání po letech

První pololetí v 1. třídě. Uprostřed pan farář Štverák

A letošní rok 2001
jsme se rozhodli, že
uspořádáme setkání
se spolužáky opět.
Jsme o 19 let starší,
za rok nám už bude
70 let. Co všechno se
stalo za tu dobu. Něk-
teří z nás už odešli
tam odkud už není
návratu, z dalších
jsou důchodci
a každý má nějaké ty

menší či větší zdravot-
ní potíže.

Setkání jsme uspo-
řádali v restauraci na
hřišti Xaverov ,,Bobr".
Přišlo nás 24. Někteří
přijeli až z Karlových
Varů, Brna, Kolína.
Báječně jsme se poba-
vili a hlavním tématem

byly vzpomínky na školní léta. Jak
jsme chodili přes "Stráně". Když jsme
měli vyučování i odpoledne, chodili
jsme po dopoledním vyučování domů
a odpoledne zase zpět do školy a ráno
klusali pěšky do školy i ti, kteří bydleli
třeba až na Xaverově. Žádný autobus
nejezdil. V poledne se nechodilo na
obědy. O svačině se ve škole vařila
polévka, ke které se přikusoval chléb
s nějakým margarinem. A při tom hro-
zilo to, že může nastat bombardování,
protože byla válka. Hitler chtěl ovlád-
nout celý svět. A Čechy by nejraději
vystěhoval na Sibiř. Vzpomínali jsme
též na všechny vyučující - p. uč. Kubel-
ku, Škardu, Sladovníka, Kratochvíla,
Šustra, pí.uč. Obrazovou. Slíbili jsme
si, že se příští rok setkáme zase.

Za kolektiv

Září 1938
1. třída ve škole Chvály

Marta Zouzalová
Jaroslav Houska
Jaroslava Horká



KNIHY OPRÁŠENÉ ČI DOPORUČENÉ

Milí čtenáři Hornopočernického zpravodaje a milí čtenáři knih!

Leden - to je takový beznadějný
a „neperspektivní" měsíc. Vánoce
a Silvestra máme za sebou, od
jara nás dělí ještě nejmíň čtvrt roku
- tak co s tím? Dřív si naši předko-
vé uměli poradit. Od Tří králů do
popeleční středy byl masopust.
Jak praví Ottův naučný slovník, díl
XVI.:

„Jest to doba svateb, plesů,
zábav a bujného veselí, jež vrcholí
zvláště v posledních třech dnech,
tak zv, o s t a t c í ch, t.j. v maso-
pustní neděli, pondělí a úterý.
U nás o masopustě vodívají med-
věda, t.j. člověka ovinutého hra-
chovinou, strojívají maškarády, na
ostatky pak pochovávají Bakchusa
nebo basu, jídají koblihy a šišky
a zakončují masopust tancem.
Pochopitelno, že přísní mravokárci
proti rozpustilým zábavám maso-
pustním často horlívali."

A nemusíme chodit až tak dale-
ko. Pamatujete na šibřinky? A rů-
zné maškarní plesy? A co že to
byly šibřinky?

„Šibřinky v mluvě české - tolik
jako frašky, žerty nebo kudrlinky.
Jindřichem Fugnerem použito
k pojmenování zábav sokolských,
jež roku 1865 poprvé v Sokolně
pražské byly uspořádány a od té
doby všeobecně se pořádají".
A dlouho se ještě pořádaly!

A co nám zbývá v lednu? Place-
ní složenek, daně z auta, různých
pojistek, dálničních známek,

prostě oči pro pláč. Ba ne, tak
hrozné to zase ještě není - pořád
tady je ještě d o b r á k n i h a !

Konec roku, to jsou takové kniž-
ní žně, nakladatelství se předhá-
nějí v nabídkách a my, knihovníci
a knihovnice rádi sklízíme. A toto
vám můžeme nabídnout:
Sayersová, Dorothy: Mrtvola nultá
Nekonvenční detektiv - amatér lord
Petr Wimsey se zabývá zapeklitým pří-
padem vraždy, do níž je opět zaplete-
na jeho přítelkyně Hariet Vaneová,
autorka detektivních románů.
U r i s, Leon: Milá č.18.
Milá je jednou z ulic varšavského ghet-
ta a současně místem, kde se ode-
hrává děj nového románu L. Urise. Je
to příběh vášnivé lásky a touhy po svo-
bodě. Mnoho děl tohoto autora bylo
také zfilmováno.
F r ý b o r t, Pavel: Reportér
Životní příběh úspěšného čtyřicetileté-
ho redaktora, v jehož životě se objevu-
je mnoho trhlinek, které mohou způso-
bit zhroucení dosavadních jistot.
J a z a i r i o v á , Pavla: Izrael
a Palestina - Palestina a Izrael
Jazairiová, Pavla: Egypt
Knihy známé novinářky o zemích,
které během svých žurnalistických
pobytů poznala.
Myrer, Anton: Jednou orel
Kniha vypráví osudy Sama Damona,
čestného a přímého profesionálního
vojáka několikrát vyznamenaného za
statečnost v obou světových válkách.
P ř e n o s i l o v á , Ivonne,
A s s m a n n, Jan: Rande v Praze
Autoři knihy byli vedeni upřímnou sna-
hou přiblížit život staré Prahy s jejími
obyvateli.

S i t c h i n, Zecharia:Kosmický kód
Další svazek spekulativního cyklu Kro-
nika Země. V této knize autor vychází
z předpokladu, že sumerská mytologie
se opírá o skutečné události a že bible
by se měla číst jako historický doku-
ment.
Kolektiv autorů:
Tajemství slavných II.
Podivuhodné příběhy světových
dějin
Čechura, Jaroslav: Falza a podvody
české historie
Toanbee, Arnold: Lidstvo a matka
Země
Známý anglický historik nabízí tuto
knihu moderním lidem, kteří mají pocit,
že správně pojednaná historie jim
poskytne perspektivu a tudíž smysl
v neklidu a zmatku současných udá-
lostí.

A abych nekončila zas tak až moc
vážně - znáte tuhle?
„K židovskému krejčímu přijde
zákazník a dá si ušít kalhoty.
- A kdy budou hotové? - ptá se
zákazník.
- Za čtrnáct dní.-
- Až za čtrnáct dní?! Vždyť i pámbu
tvořil svět jen tejdenl-
- Jenže, abych tak řekl, jak ten svět
vypadá, že ano, kdežto ty kalhoty -
ty budou tip top."
Anekdota je z knihy Leonida Sto-
loviče "Židé žertují".

Přeji vám krásný leden s krásnou
knihou.

Barbora Šrámková, knihovnice

KOUZELNÝ DĚDEČEK
Kdybych potkala kouzelného dědečka a ten mi chtěl splnit tři přání, byla bych asi překvapená. Vybrat bych si ale uměla.
Líbilo by se mi mávat křídly a vidět celý svět zeshora.
Mé druhé přání by bylo mít nové kolečkové brusle.
Do třetice bych si přála, aby byla pořádná zima a napadlo hodně sněhu, abychom mohli lyžovat, bruslit a klouzat se.

Barbora Králová, 6.B, ZŠ Ratibořická

přeje čtenářům Hornopočernického zpravodaje
klidný a úspěšný rok 2002

bez přestupků a bez nehod.



HORNÍ POČERNICE ZE ŽURNÁLU ANEB JINÍ O NAS
VEČERNÍK, PRAHA 30.10.
Kasárna poslouží sociální péči
Chátrající vojenské objekty by mohly
být určeny k bohulibému účelu. Vojen-
ské objekty v Horních Počernicích
spravuje ministerstvo obrany a měst-
ská část Horních Počernic požádala
o jejich převedení na obec.

HN 20.11.
Starostové odmítají majetek ČKD
Debaklem by nakonec mohla skončit
první fáze prodeje majetku ČKD Praha
Holding. Firma rozesílá nabídky na
odkup svých nezastavených pozemků
pražským obcím. Jejich starostové se
však nejen tváří rezervovaně, někteří
o tom nechtějí ani slyšet. ... Odmítavě
zareagoval i starosta Horních Počernic
Ivan Liška: „Neodkoupím nic, nechá-
pu, proč bych to dělal," uvedl Liška.

PLZEŇSKÝ DENÍK 30.10.
Do Senátu
František Vondráček je majitelem firmy
FV Plast, která vyrábí trubky z umělé

hmoty pro široké upotřebení... Jeho
firma pomáhá sociálně postiženým
spoluobčanům (podporuje středisko
výcviku slepeckých psů, vynakládá
značné prostředky pro bydlení mentál-
ně postižených občanů apod.), ...
„ Několik let se stále jedná o vyřešení
různých dálničních úseků. ... Reálných
variant je v současnosti pět. ... Před-
nost zatím mají v médiích ekologické
organizace, které odmítají všechna
řešení. Nikdo se neptá řadových obča-
nů. ... Dokdy budou kolony aut v Hor-
ních i Dolních Počernicích a neúnosná
situace v Újezdě nad Lesy?"

MFD 16.11.
Do kterých nemocnic a zdravotnic-
kých zařízení spadají obyvatelé
Prahy podle jednotlivých měst-
ských částí
Praha 14, Horní a Dolní Počernice,
Újezd nad Lesy, Běchovice, Klánovice,
Koloděje - FNB (Nemocnice
Na Bulovce)

MFD 10.11.
Xaverov chce výhru

Fotbalisté z Počernic
j jdou na Vítkovice
' v plné síle

Poslední příležitost
k nápravě podzimních

druholigových nezdarů mají dnes
v souboji s Vítkovicemi fotbalisté Xave-
rova
(pozn.red. - výsledek 0 : 0 aneb nulová
plichta)

PRÁVO 2.12.
Sítě stále oblíbenější
Naší motoristické veřejnosti je firma
MIKRA z Prahy 9 - Horních Počernic
už dostatečně známa.
(Pozn.red. Bohužel zatím neuvízla
v síti našeho „místního plátku"
A kdepak vůbec sídlí?- asi se ptáte.
Kdo hledá, najde...)

Zpracovala RadSad

FIRMA AMIRRO SE PREDSTAVUJE

Dáme si do bytu, dáme si do
bytu...
Už to mám - přece rám!
A co do něj - zrcadlo či obraz ?

Oboií samozřejmě od firmy
AMIRRO

Paní Zdeňka Holejšovská se může
kochat komplexním pohledem na sebe
do zrcadla (Moraváci by řekli: Šmrn-
covní baba!") i na své obrázky.

Rámcově se jedná o veleúspěšnou
dámu, kterou provází zasloužené štěs-
tí, rozhodně však ne z nebe spadlé.
Při oslavě neuvěřitelných kulatin jí árii
z Rusalky zpívaly nádherné Japonky
studující konzervatoř v Praze. V jejím
životě najdete takových zvláštností,
kontrastů mnoho.

Její ateliér zase najdete u nás, Hor-
ních Počernicích, ....

Tam jsem ji v den smluvené schůzky

přepadla o hodinu dříve, než zněla
naše původní dohoda. S elegancí
sobě vlastní nedala své rozčarování
znát, bleskurychle zatopila v krbu, aby
znásobila úchvatný dojem ze svého
ateliéru, kde - přes mlhavé rozpačité
listopadové dopoledne - na obrazech
posetých po stěnách létali motýli krás-
ní a opilí, opojeni barevností a vůní
květů, rozkvetlých namalovaných lánů.
A těch „nalajnovaných" plánů, co paní
Holejšovská má! Tahá je z rukávu stej-
ně jako neuvěřitelné a zábavné histor-
ky, pečlivě zařazené fotografie z alba,
vlastní díla ještě nezarámovaná, pla-
káty z výstav. Kdy a kde? Jo, tak to
vám přesně nepovím. Písmo připomí-
ná rozsypaný čaj, tak asi v zemi vychá-
zejícího slunce.

Do Japonska cesta dlouhá. Jak to
vlastně všechno začalo, paní Holei-
šovská?

Živila jsem se od mládí malováním
obrazů a nemohla studovat Akademii
výtvarných umění. Jsem takový ten
věčný nadšenec a bojovník -
KOZOROH - a tak jsem okolo sebe
vždy měla houf lidí. Vždycky někdo při-
šel, zamiloval si - Bůh ví proč - nějaký
můj obraz, koupil ho a bylo to. Dostal

pak ode mě péefku, dostal se zároveň
do registru, nabalil na sebe další prima
lidičky a tak to šlo dál.

Jako tichá pošta... Ale co vaše
expanze do ciziny, to přeci nebylo
v devadesátých letech vůbec snad-
né?

No, zkoušela jsem to stylem Nedá
pokoj, až tam vleze. Posílala jsem
třeba obrazy majiteli galerie do Argen-
tiny. A on je prostě vystavoval a taky
prodával. Už chudák umřel, dostal
rakovinu plic, jako můj pes.

Dovolte nám trochu místního bul-
váru a pikanterie, s.v.p. Váš chudák
nebožtík pejsek nebvl přec něiakv
ledajaký nanicovatý...

A vida, tamtamy fungují i v Hor. Poč.
No tak tedy dobrá. Můj psí miláček měl
tu čest zplodit štěňátka s veleváženou
psí slečnou našeho stávajícího prezi-
dentského páru. Ale nehledejte v tom
nic extra. S Dášou, tedy s naší první
dámou, jsem se seznámila v roce 1988
na ambasádě v Německu. Dostala
jsem tehdy dvouměsíční stipendium
a po nehorázných byrokratických obšt-
rukcích značného rozsahu (dnešní
mladí ani nevědí, co to všechno obná-
šelo!), jsem skutečně mohla vyjet na



Západ a studovat! Něco fascinujícího,
neuvěřitelného! Škoda, že dnes lidi na
tohle zapomínají... No a při jedné
recepci byla Dáša jedinou známou
tváří. Tak jsem se k ní hned přifařila.
Tak to celé vzniklo.

Zní to tak prostě, ale mnozí vám
budou závidět...

Proč, proboha?! Všichni jsme jenom
lidi. To, že si s Dášou občas zavoláme,
že já chodím a přispívám na její chari-
tativní akce a projekty, že ona má

několik mých obrázků a že dokonce
s manželem navštívila moji výstavu, to
je opravdu taková třešinka na dortu
v mém rušném životě. Fakt. Nic víc, nic
míň.

Že máte fofr a na dámské dýchán-
ky si moc nepotrpíte, tomu lze uvě-
řit snadno. Vaše krásné obrázky
jsou jen vedlejším produktem.
Vždyť vv jste především manažerka
a podnikatelka! Umělecké úlety si
vlastně nemůžete dovolit!

Tak to jste přesně vystihla! Stojím
nohama pevně na zemi. Hned po revo-
luci, když se to otočilo, založil nejdříve
můj muž firmu APPL SPIEGEL
(s panem Applem, majitelem společ-
nosti vyrábějící zrcadla, se seznámil
náhodou v hospodě u piva v němec-
kém Wernbergu, zatímco v místní
galerii zrovna probíhala vernisáž mojí
výstavy). O pár let později vznikla naše
stávající firma AMIRRO.

V tom názvu asi správně ..čuiu"
francouzské miroir či spíše analické
mirror a to se členem neurčitým a ...

Přesně tak, čujete správně. Ne že
bych snad chtěla pomocí těch zrcadel,
která vyrábíme, hledět zpět do minu-
losti. Na to už nemám tuplem čas!
A vlastně ani chuť. Jen jsem tehdy

správně marketingově odhadla „díru"
na trhu. A šup tam! Začínali jsme s pár
zaměstnanci, takový víceméně rodinný
výtvarný kroužek. Dnes sídlíme jednak
v Zelenci, dále máme provozovnu
v Uhlířských Janovicích, a hlavní výro-
ba je umístěna v Čelákovicích. Celkem
zaměstnáváme do 150 zaměstnanců.
V Zelenci je prodejna, kde zákazníkům
nabízíme 250 typů zrcadel a 14 sad
koupelnových doplňků. Otevřeno
máme od pondělí do pátku od 8 do 18
hodin. Jen pro zajímavost, v ČR máme
včetně řetězců marketů asi 450 odbě-
ratelů.

Doufám, že se nám společně
postupně daří vytvořit pro čtenáře
HPZ plastický obraz vaší dynamické
osobnosti. Dá to ale fušku, to vám
povím.
Je to snad tím, že vůbec neumím
kreslit?

Spíš mě těžko vtěsnáte do nějakého
rámu. Já jsem ten malíř, co vyrazí do
plenéru a udělá tři obrazy, třeba
v mrazu, v kožichu a ve válenkách. To
je mi úplně fuk. A když se rozprší, to je
teprve paráda. To se změní všechno,
úplně všechno, hlavně světlo.

To ie idvlka...
No, rozmary počasí mě fakt nikdy

nerozházejí, zato řidiči, co neváhají
zastavit, plahočí se po polní cestě, lidi,
co jdou kolem, když maluju, div že
nepíchají prstem do čerstvé malby.
Mezi kaštany a roštím horlivě ukazují a
nadšeně volají: „Tady bydlím, to je
střecha naší stodoly!" Úplně mě rozho-
dí, já nechci vědět detaily, nejsem
přece geodet či z katastrálního úřadu.
To raději zabalím fidlátka a jdu domů.
Je po inspiraci.

Ted' si možná někdo pomyslí, že
iste pěkně domvšlivá a měla bvste
být vlastně ráda, že ie o vaši tvorbu
zájem.

Právě ta tvorba je proces, věc velice
intimní. Výsledkem je hotové dílo, s tím
jdu mezi lidi, jdu jim naproti.
A ráda. Podívejte, Judita Čeřovská, to
byla nějaká dáma, skvělý člověk,
výborná kamarádka. Moc jsem ji obre-
čela. Ta nevyhnechala jedinou moji
výstavu - a přitom jedinkrát při verni-
sáži nezazpívala. A taky jsem si o ní
nemyslela, že je fajnová. Prostě
všechno má svoje místo. Ona vždy
zářila perfektně upravená a připravená
na jevišti, já nabízím své obrazy
v galeriích. Když takhle někdo přeruší
ten tvůrčí proces, je to jako kdyby ještě
před koncertem vlez' za Juditou do
šatny a zastihl ji v nedbalkách. Čí je to
chyba?

Jste velmi emancipovaná žena.
Baví vás tato role?

Zaručeně. Ale v Japonsku jsem pár-
krát „narazila". Přestože jsem tam jela
na pozvání já (už léta tam vystavuji)
a můj manžel „jen" jako doprovod, veš-
keré úřední listiny za mě musel pode-
pisovat on. Mě chlapi přehlíželi jako
lány, koukali skrz mě! Evropanka je pro
ně něco jako exotické zvíře. Manžela
si oblíbili, je trochu při těle, připomínal
jim asi Budhu. Já inklinuji k Japonkám,
potřebovaly by však pořádnou osvětu!
Prosím vás, představte si, v hospodě

A narcis, jenž měl nejraději
pouze tvář sebe samého,
v hloubi vod našel krásu její.

F. Villon
překlad Gustav Franci

šedesát chlapů a já jediná ženská.
A k tomu mi objednali „dejchací" živou
rybu.

Cože?
Nejdražší pochoutku! Zaživa seřízli

dva plátky, koukám na to do kuchyně,
říkám si: " Dívej se jinam, holka. Nic ti
do toho není. Jiný kraj, ..." A oni mi ji
najednou nesou! Odmítla jsem.
Dodnes se mi majitel té galerie v Ja-
ponsku směje. Snědl ji tenkrát ochotně
za mě. Měl by se spíš stydět.

A třeba si nastavit zrcadlo.
To zas teda nemusí. Hlavně, že

vystavuje a prodává mé obrazy. Přitom
originál v Japonsku stojí asi jako Opel
Astra. Já z toho mám samozřejmě jen
pár procent.

Svezete mě tím vaším Qplíkem
domů?

Jasně. Ráda. Jen co otřu zpětná
zrcátka.

RadSad



KŘÍŽOVKA KE KÁVĚ

Vodorovně:

A: Komerční banka
B: český spisovatel
C: potomstvo vzniklé nepohlavní

cestou, vojenský útvar
D: a sice, SPZ Sokolova, plast

určený pro modelářství
E: stolní hra s obrázky, ženské

jméno (11. 12.), 60 kusů
F: primáti, jehličnatý strom,

Inženýrsko průmyslové stavby,
bylina na výrobu látky

G:Běloveská kyselka, český
hokejový brankář, dámský
klobouček, lesklý nátěr

H: lyže, tajenka, citoslovce
kopnutí

I: latinsky „páv", obchodní dům
s nábytkem, příbuzná, přístavní
hráze

J: ranní vláha, tenisový žebříček,
spojka, sušená tráva

K: práce, jméno fenky, opak
záporu

L: latinský překlad Bible, SPZ
Třebíče, ženské jméno (17.5.)

M: Severoatlantická aliance, obec
u Dobříše

N: mužské jméno (25.6.), znoje
O: bratr Ábela
P: ozn. modelových železnic

Svisle:

1: státní podnik
2: knižní nakladatelství
3: lodní řidič
4: představený kláštera, osázet
5: popravčí (mn. č.), koně (bás.),

sarmati
6: lehký, topný olej, blůzy, jméno

norských králů
7:zkratka souhvězdí Pastýře

(Bootes), magnetický disk, útok
8: stát USA, spěch, být nemocný
9: šlechtici, otec, vyvádět,
10: 365 dní, ženské jméno (9.2.),

sídlo ve Španělsku
11: nervový záškub, Britové, část

svíčky
12: korálový ostrov, druh pepře,

snížení cen
13: brazilský fotbalista, angl.

„potkat"
14: druh hada
15: bicykl
16: dětský pozdrav

Pomůcka: Ason, meat, pavo.
Osov

Autor: Libor Čermák



Votuzská 322, Praha - Horní Počernice, tel.: 8192 0339

PROGRAM NA LEDEN 2002

Čtvrtek 10.1. TO BYL PAN HAŠLER
Vynikající hudební a pěvecké výkony účinkujících, dobové kostýmy a dekorace, atmosféra Prahy první
poloviny 20. století a hlavně spousta krásných, dnes již téměř zlidovělých písniček. To je naše
pozvánka na pořad věnovaný bouřlivému životu našeho nejznámějšího písničkáře, kabaretiera
a vlastence Karla Hašlera.
Jestli si rádi poslechnete či zazpíváte písničky jako Po starých zámeckých schodech, Nad Prahou
tančily hvězdičky, Topoly, Já jsem si ten kvíteček nebo Ta naše písnička česká, pak vás tento pořad
určitě potěší.
Začátek v 19.30, vstupenky v ceně 80,- Kč si můžete zakoupit v knihkupectví na Náchodské ulici nebo
v KC Domeček.

Pátek 11.1. SKŘÍTEK SE VRACÍ (Divadlo Matěje Kopeckého z Hradce Králové)
Zadáno pro MŠ a ZŠ, začátky v 9.00 a 10.30.

Úterý 22.1. JEŽIBABA NA NÁVŠTĚVĚ (Divadélko tety Poplety)
Zadáno pro MŠ a ZŠ, začátky v 9.00 a 10.30.
Divadelní spolek "Jiří" Poděbrady oznamuje, že pro radost a potěšení ctěné a vážené obce divácké
secvičili členové spolku divadelní komedii Jaroslava Koloděje
DĚDEČEK aneb "musíme tam všichni".
Na představení s vtipnými zápletkami a dobrým koncem vás srdečně zveme !
Začátek v 19.30, vstupenky v ceně 50,- Kč si můžete zakoupit v předprodeji v knihkupectví
na Náchodské ulici nebo v KC Domeček.

Středa 30.1. RAF A ŇAF V DIVADLE (Psí divadlo)
Zadáno pro MŠ a ZŠ, začátky v 9.00 a 10.30.

NABÍZÍ A ZAJISTÍ SLUŽBY V OBLASTECH:
Kultura: Kulturní pořady pro veřejnost (aktuální nabídku najdete měsíčně v HPZ)

divadelní představení, koncerty, komponované pořady a besedy, výstavy
Kulturní pořady pro školy a školky: pravidelná nabídka cca 50-ti dopoledních představení ročně

možnost objednat konkrétní představení nebo výchovný pořad dle požadavků pedagogů
Divadlo v přírodě - festival amatérských divadelních souborů: Nejstarší přehlídka v ČR konaná pod širým nebem

nabízí každoročně několik desítek představení v podání místních, pražských i mimopražských souborů.
V roce 2002 se bude konat již 32. ročník.

Kurzy: jazykové, výtvarné, pohybové
Kurzy pro děti:
angličtina začátečníci, mírně a středně pokročilí (lektorka Věra Střeláková)
němčina "doučování" a začátečníci (lektorky Mgr. Alena Strážovská a Jaroslava Housová)
výtvarná výchova a kurz praktického kreslení (lektorka ak. mal. Jindra Kovaříková)
šikovné ruce (lektorka Věra Střeláková)
keramická dílna pro děti a rodiče s dětmi (lektorka ak. soch. Kristina Martinková)
pohybová výchova - hry (lektorka Soňa Voničková)
pohybová výchova - tanec (lektorka Romana Khauerová)
kurzy pro dospělé
angličtina v 6-ti stupních znalosti jazyka (lektorky ing. Zuzana Kozloková, ing. Vlasta Fabiánková, ing. Jenny Brdičková,

ing. Kateřina Smlsalová, Dana Sládečková)
němčina v 5-ti stupních znalosti jazyka (lektorka Mgr. Alena Strážovská)
keramická dílna pro dospělé a rodiče s dětmi (lektorka ak. soch. Kristina Martinková)
dramatická výchova - konzultace a odborné poradenství pro místní amatérské divadelní soubory vč. dětských

(lektor Vladimír Stoklasa)
Pronájmy sálu: ke konání vašich firemních i soukromých akcí
Sál s kapacitou 120 míst při konferenční úpravě (pouze židle) a max. 80 míst při stolové úpravě.
Základní sazba 200,- Kčňhod. ve všední dny, o víkendu + 50%. Minimální doba pronájmu o víkendu je 3 hodiny.
Objednat si můžete i další placené služby (pronájem kuchyňky s vybavením, ozvučení sálu). Vhodné ke konání školení,
schůzí, prezentací, příležitostný prodej i rodinné oslavy.

Úřední hodiny pro veřejnost jsou každé pondělí a středu od 14.00 - 18.00 hodin, ale věnovat se vám budeme rádi i v jiné
dny po předchozí domluvě na tel. 81920339. Hana Čížková, ředitelka KC Domeček

DOMEČEK



Hornopočernický zpravodaj 1/2002 50.ROČNÍK strana 2

AZ EKOTHERM
AZ EKOTHERM spol. s r.o., Přátelství 79,104 00 Praha 10,
tel.: 02/67711529, tel/fax:02/67711399, E-mail:azeko@bon.cz

www.azeko.cz

Prodejna:
Náchodská 757
Praha 9

tel/fax:
02 81924974

ZIMNÍ

SLEVY!

Prodejna:
Evropská 46
Prahaó

tel./fax
02 20562180

ZIMNÍ

SLEVY!

VÝROBA MONTAZ DREVENÝCH
EUROOKEN A ZIMNÍCH ZAHRAD

SOŠ a SOU technické, Praha 9, Lipí 1911

ve školním roce 2002/2003
otevírá tyto studijní a učební obory:

čtyřleté maturitní obory:
Veřejnoprávní činnost
Provoz diplomatických služeb
Management stroj.- asistent podnikatele
Technické lyceum
tříleté učební obory:
Automechanik
Nástrojár
Elektrikář- zaměření zdvihací zařízení
Zámečník
nástavbové studium ukončené maturitní zkouškou:
Provozní technika
Technickohospodářské a správní činnosti

Den otevřených dveří: každá první středa v měsíci
od 7.30 hod. do 17.00 hod.

Telefonické informace:
02/81922772 - pí. Urichová
02/81926031 - Mgr. Taťoun

www,co4nco.cz

S P T
LYŽE, SNOWBOARDY, VÁZÁNÍ, HOLE,

LYŽ. OBUV, BRÝLE atd.
BAZÉNY, CHEMIE a PŘÍSLUŠENSTVÍ

! PRODEJ NA SPLÁTKY a NA KARTU ..Yes7
SPORT - BAZAR

VÝKUP ZA HOTOVÉ, PROTIÚČET, KOMISE
OTOVICKÁ 408/60 (u kina)tel: 819 20 858

KOMPLETNÍ SKI + CYKLOSERVIS
Montáže a seřízení vázání, broušení hran a skluznic

opravy skluznic, parafin atd.
! přesné seřízení Ivž. vázání s potvrzením!

DUŠIČKOVÁ 30
Kompletní výsledkové listiny, sponzory atd.

najdete na: www.coinco.cz
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POVEDU JEDNODUCHÉ
i podvojné účetnictví, DPH, mzdy,

daň. přiznání, jednání na FÚ,
PSSZ, a zdrav, pojišťovnách.

Možná i zpětná rekonstrukce.
Tel.: 0603/393029, 81925953.

Zpracuji jednod. i podvoj. účet-
nictví, daň přiznání, FÚ - na ŽL.
Tel. 0603/992678.

Jednod. a podvoj. účetnictví,
mzdy, daň. přiznání. Ing. Helena
Wittnerová. Tel.: 81923335.

Nabízíme daňové a účetní služby,
vedení jed. a podvoj. účetnictví,
mzdy pro malé organizace, zprac.
daň. přiznání, jednání na FÚ.
Tel.: 81924949, 0606/820783.

Seznamovací a cestovní agen-
tura 1+1 nabízí své služby v ulici
Poděbradská 577, sídliště Hlou-
bětín. Info. na tel.: 81867292.

Montáž švédského těsnění
do oken a dveří, žaluzie.

Zd. Fišer, U Jeslí 2269, Hor. Počer-
nice. Tel.: 81922008, 0603/716731.

ELEKTRO REVIZE, MONTÁŽE,
INSTALACE, OPRAVY, PROJEKTY.
tel.: 81920662, 0604/972691
E-mail:plachj@volny.cz.

Masérske služby k vám domů.
Diskrétnost, úleva, kondice. Obj.
na tel.: 81923142, 0603/303037.
Antonín Mauler.

Ing. Jiří Kaba - soudní znalec,
ceny a odhady nemovitostí.

H.P. Třebešovská 39.
Tel.: 81924972, 0603/331825.

PEDIKÚRA K VÁM DO DOMU
Objednávky: PO-PÁ 19-21 hod.
Tel.: 81920918 Ivana Markuziová

Koupím rodinný domek nebo
stavební parcelu i menších rozmě-
rů v Horních Počernicích i blízkém
okolí. Stav a cena nerozhoduje.
Tel.: 0608/914114, 81920383.

Modelování nehtů - kadeřnictví
ŠTĚPÁNKA, Ruprechtická ul.

81920351, 0604/618540.

Autobazar MC A U T 0 p r o d e j

výkup za hotové, leasing, zálohy,
půjčky, zástavy, úř. odhady
a další. Tel., fax: 81926463, mob.
0608/703210.

PO-PÁ 7:30- 18:00,
SO 7:30-12:00.

H.P. - Náchodská 488 (pod policií).

Koupím RD, byt v O.V. (3+1, 4+1)
nebo pozemek na stavbu RD
v H.P.Tel.: 81921070 - zam.
byt 72700369 p. Holý (Bezárová).

Koupím R.D. v H.P. nebo vymě-
ním za byt 3+1 v H.P. + dopl.

j Tel.: 81920969 (večer).

ZŠ Ratibořická 1700, Horní Počernice

Pořádá

Dne 10. 1.2002
od 1 0 - 1 7 hodin

„Den otevřených dveří".

Vyměním
státní byt
(cihlový, po
rekonstrukci,
50m2) v P8,
Sokolovská ul.
u metra,
za větší v H.P.
Tel.: 0776/281870

SC XAVEROV Horní Počernice a.s.
Vás srdečně zve do nově otevře-
né tenisové nafukovací haly.
Provozní doba
denně od 7 do 23 hodin.
Informace 02/8192 4271 nebo
0602 269 628.

Gymnázium Chodovická 2250
hledá učitele informatiky a anglic-
kého jazyka. Tel.: 81921487,
81921135.

13 let cvičíme jógu
ve FZŠ Chodovická

Po. 18.00-19.30
Út. 18.00-19.30 a 19.30-21.00

od 4.2. otevíráme nový kurs
Po. 19.30-20.30
ZKUSTE TO I VY

CVIČIT LEHCE, PRO RADOST
A ZDRAVÍ

Info. na tel.: 81922298,
Květa Obalilová, oddíl jógy č. 17

Srdečně Vás zveme do nově otevřeného
vinného šenku

UCfiíupácc
v Libošovické ulici, nad zdravotním střediskem.

Každý den od 16:00 - 22:00 hod.
Vína jsou moravská, sudová,

stáčena v profesionálním zařízení.

Petružálek s.r.o.
Bartlova 35,190 02 Praha 9 - Horní Počernice
Tel.: 02/81 92 16 96

HiPETRUZALEK

Vyhlašuje výběrové řízení na obsazení místa

skladník - řidič
požadujeme:

řidičský průkaz sk. B, C, bezúhonnost,
základní znalost práce na PC, praxi v oboru,
časovou flexibilitu, bydliště v Praze 9 a okolí

nabízíme:
práci v dynamické firmě,
mladý kolektiv

•r t

www.petruialek.cz



SLOVO SKORO NA ZÁVĚR

EVROPANKA V CECHÁCH

Jako studentku mě šokovalo
prohlášení jistého poety: „Kdybych
měl syna, dám mu jméno Dněpro-
stroj!" Vrtalo mi hlavou, jakou by
takový imaginární potomek anga-
žovaného básníka dostal asi pře-
zdívku. Dněpík? Prdík? Strojík? Či
snad Mašinka? Bolek Polívka syna
má. Nenásledoval výzvu Josefa
Kajetána Tyla: „Žeňte se,
Čechové, ať jsou Češata!"
- a s půvabnou Francouz-
kou, o které v žádném pří-
padě nelze prohlásit, že je
„pořádná mašina", zplodil
Evropana Vladimíra. A při-
vedl k nám královnu.
Šašek jeden. Nic nového
pod sluncem. Feministky
zajásaly, místo krále ze
sladké slunné Francie
konečně zase jednou krá-
lovna! Evropanka, co
vstoupila do Čech.

Zatímco Marie Antoinet-
ta svůj stesk po rakouském
domově zaháněla symbo-
lickým farmařením
v kouzelné části parku ve
Versailles, kde při dojení
koz a sbírání housenek ze
zelných hlávek zapomínala
na intriky a ústrky fran-
couzského dvora, Chantal
Poullain se v naší republi-
ce ihned báječně zabydle-
la. Zapadla mezi nás, aniž
by však zároveň zapadla
její divadelní a filmová hvěz-
da. Je roztomilá, milá, půvabná,
nemyslíte?

O našem případném vstupu do
Evropy se již napsaly přehršle.
A co takhle obráceně? Jak se vstu-
puje Evropanům do Česka?
Nemohu jinak, než opět ohřát svoji
oblíbenou francouzskou polívčič-
ku. Dovolte tři postřehy ve spojitos-
ti právě se Chantal.

Ta se jednou v sobotním pořadu
na „gurmánském" programu ČT 2
stala průvodcem rodným krajem
v okolí Marseille. Svojí roztomilou
češtinou přibližovala českému

divákovi místa, která i bez ohledu
na všudypřítomné slunce nene-
chají chladným snad nikoho, kdo
má jen trochu romantickou duši.
Hřejivé pohlazení. Po skončení
pořadu mi volala maminka:
"To byla krása, viď, holka?" (Jinak
jí ze Chantal není ani zima ani
teplo). Své nadšení do týdeníku
Televize v dopise popsala i jistá
diváčka. Ocenila tu českofrancouz-

skou kombinaci, jedinečný pohled
zvenčí i zevnitř zároveň. V zájmu
objektivity časopis otiskl i pohled
odjinud, jaksi úplně mimo. Útočná
pisatelka posílala Chantal do háje
i s celým pořadem. Když už si prý
teda madam trajdá někde po Fran-
cii, šmejdí po trhu a utrácí, když na
to má, ať nás tím aspoň nevotravu-
je v sobotu večer! Kdo se na to má
dívat?! Jako kdyby strouhala mrk-
vičku a říkala: „Kišš, kišš, Češši,
sem se vy nepodíváte!"

Nevím, jestli si sněhulák vidí na
tu svoji mrkvovou, ale ta paní si

rozhodně na špičku nosu nevidí!
Zrovna tak byl vedle jak ta jedle

novinář, který označil Chantal za
jedinou vadu na kráse jistého před-
volebního mítinku na zaplněném
Staroměstském náměstí, kdy si
během své ohnivé řeči v cizí
nerodné češtině v návalu emocí
spletla Václava Havla s Václavem
Klausem. Možná dotyčného kritika
mrzelo, že dosud nedostal šanci

vystoupit při podobné akci
v městě nad Seinou, pod
Eiffelovkou či Vítězným
obloukem, že ho nikdo
nikam nezve, ale v rámci
připravenosti si hoch
mohl alespoň cvičně pro-
jít pravidla výslovnosti ve
francouzštině - a pochy-
bení Chantal by rázem
pochopil, [vaklavel]
a [vaklaklo] - tak by Fran-
couz přečetl jména
našich dvou osobností
a stálic politické scény.
Že si jsou rázem mnohem
bližší ?! A co [radekralov]
či [olomuk] - hledali byste
pod tím Hradec Králové
a Olomouc?

Chantal je holka od
moře, na našem českém
trhu by asi rybu nekoupi-
la. Ta totiž hnije od hlavy
a ona je zvyklá denně na
čerstvou... Vladimírkovi
nedala jméno Pascal, aby
snad nedostal přezdívku
Packal a nesvedlo se na

něj, že to on tady v duchu
přezdívkového nomen omen
všechno pěkně zpackal. Pomoc-
nou packu však šarmantní Fran-
couzka bez váhání podává nemoc-
ným dětem v Čechách i na Mora-
vě. Z neosobních prostor nemoc-
nic postupně vytváří veselý svět
plný barev, jasu a krásy. Aby to
tolik nebolelo. Rozdává dětem
radost, dává jim naději, i když bez
naděje na vděk, ocenění. Snad je
alespoň doma v Marseille proro-
kem...

RadSad



POMOHLI JSME STONOŽCE

Již po jedenácté, požádala pani
3ěla G. Jensen z nadace Stonož-
<a - hnutí na vlastních nohou, děti

Čert na koni
jezdil, studenti
nadělovali
a děti
překonaly
p o č á t e č n í
obavy a hříchy
jsou smazány.

Viz poděkování ředitelek
hornopočemických mateř-
ských škol na straně 7.
Pro zajímavost -
přijela se podívat i „televi-
ze" a vše bylo k vidění
v pořadu
ČERNÁ BÍLÁ.

z ČR o výrobu vánočních přání.
Tato přáníčka putují do Norska,
kde jsou prodávána na vánočních
trzích. Výtěžek z jejich prodeje je
každoročně použit na zakoupení
speciálního sanitního vozu s inku-
bátorem a výtvarného materiálu
pro malé malíře z oblastí pozna-
menaných VálkOU. — g p ^ ^ n -
V letošním roce se I
zapojily do výroby I E V 9
přáníček i děti z vý- F v « j r a ď
tvarného kroužku K l t t m*^^
v MŠ „U rybníčku" I ^T
na Krovinové ná- I BT
městí. Tím po- I
mohly Stonožce I
splnit její slib!

Olga Štěpánková, I
ředitelka I K

MŠ U rybníčku I
Mi



PODÍVEJTE SE S NÁMI

Ke konci kalendářního roku je zvykem hodnotit uplynulé období. To ovšem neplatí pro školy, protože ten
jejich školní rok je v plném proudu.

S příchodem
zimy nedostaly
nový kabát jenom
děti, ale i naše
škola. Je krásný,
teplý a velmi
nápadný. To, že
jde o školu,
poznáte podle
písmen a číslic
na bočních
stranách.

V ZŠ Spojenců v posledních měsících proběhlo velké
množství akcí.
Děti z 2.- 4. třídy si vyplavaly 1. místo o putovní pohár
starosty Prahy 14. Naše šikulky vidíte na fotografii při
předávání ceny.

A co teprve ti hrozní čerti, důstojní
Mikuláškové, krásní andělé, něžné
Barborky a Lucinky? Na naší škole se
jich sešlo hodně a bylo se na co dívat.

I podzimní výstava v prostorách
školy se povedla. Ježečkové, stro-
my a květiny byly jako živé. Nejdů-
ležitější ale bylo to, že se každý
školák mohl pochlubit svou prací.

Zveme Vás.
občany Horních Počernic,

i. Zároveň zveme všech-
ny rodiče s dětmi, kteří se chystají k zápi-
su do 1. třídy a nejsou pevně rozhodnuti
pro tu svou školu, aby se přišli podívat
7. ledna 2002 od 15 do 17 hodin k nám

. Rádi Vám školu
ukážeme a odpovíme na dotazy.

Zaměstnanci školy


